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Protokół Nr VII/19 
z VII Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 27 września 2019 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1440 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 25 
 
Przed rozpoczęciem obrad Sesji odbyło się: 
- uroczyste podziękowanie za pracę odchodzącemu na emeryturę Panu Markowi Pietrasowi, 
p.o. dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu, 
- wręczenie statuetek będących potwierdzeniem nadania honorowego tytułu "Przyjaciela 
Warmii" dwóm mieszkańcom z terenu powiatu olsztyńskiego: Pani Krystynie Szter (na 
wniosek Starosty Olsztyńskiego) i Panu Andrzejowi Małyszko (na wniosek Wójta Gminy 
Stawiguda). 
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył VII Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pan Przewodniczący poinformował, że w chwili obecnej na sali jest 24 radnych, co 
wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że nie wpłynęły poprawki, co do treści 
protokołu z V Sesji Rady Powiatu w dniu 28 czerwca 2019 r., i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu 
Powiatu został on zatwierdzony. 

Następnie przypomniał, że w związku z obowiązkiem prawnym ciążącym na 
administratorze, wizerunek i głos uczestników obrad Rady Powiatu w Olsztynie będzie 
utrwalany i transmitowany zgodnie z RODO oraz ustawą o samorządzie powiatowym 
i ustawą o dostępie do informacji publicznej. Szczegółowe informacje na ten temat zostały 
zamieszczone na stronie internetowej BIP Starostwa Powiatowego w Olsztynie oraz na 
drzwiach wejściowych do sali sesyjnej Starostwa.  

Pan Jerzy Laskowski przypomniał wszystkim radnym o obowiązku zalogowania się 
do systemu, który umożliwia branie udziału w dyskusji i głosowaniu. Następnie Pan 
Przewodniczący przypomniał, że zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym 
radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek obrad nie podlega głosowaniu, natomiast 
zmiany do przesłanego porządku obrad wprowadzić może rada powiatu bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady Powiatu w Olsztynie 
wynosi 13 głosów. Przewodniczący poinformował, że porządek obrad przesłany został 
w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku 
obrad.  

Pan Andrzej Abako wniósł o zmianę porządku obrad polegającą na rozszerzeniu 
punktu 13 pn. „Ustalenie opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem 
zbiorowym”, o dodatkowy projekt uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień 
i ulg za przejazdy wykonywane powiatowym transportem zbiorowym oraz wprowadzeniu po 
punkcie 13 dodatkowego punktu 14 pn. „Zmiany w rocznym programie współpracy 
z organizacjami pozarządowymi na rok 2019” obejmującego rozpatrzenie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Powiatu 
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Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019.  

Pan Jerzy Laskowski wniósł o zmianę porządku obrad polegającą na rozszerzeniu 
punktu 13 pn. „Ustalenie opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem 
zbiorowym”, o dodatkowy projekt uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień 
i ulg za przejazdy wykonywane powiatowym transportem zbiorowym. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Zbigniew Szczypiński 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzeniu po 

punkcie 13 dodatkowego punktu 14 pn. „Zmiany w rocznym programie współpracy 
z organizacjami pozarządowymi na rok 2019” obejmującego rozpatrzenie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Powiatu 
Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 
3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Zbigniew Szczypiński 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Wobec braku dalszych wniosków Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad sesji 

wraz z przyjętymi poprawkami: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Złożenie ślubowania przez  radnego Powiatu Olsztyńskiego. 
3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Realizacja budżetu Powiatu 
a) informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za I półrocze 2019 roku, 
b) zmiany w budżecie Powiatu na rok 2019 – podjęcie uchwały (druk nr  67). 
6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034 
 podjęcie uchwały (druk nr 68). 
7. Zatwierdzenie aktualizacji Programu Naprawczego dla Szpitala Powiatowego im. Jana 

Mikulicza w Biskupcu 
 podjęcie uchwały (druk nr 69). 
8. Powołanie Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

Dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu 
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 podjęcie uchwały (druk nr 70). 
9. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego 
 podjęcie uchwał (druki nr 71, 72, 73). 
10. Przyjęcie Raportu z wykonania w latach 2017-2018 Programu Ochrony Środowiska 

Powiatu Olsztyńskiego do 2020 roku 
 podjęcie uchwały (druk nr 74). 
11. Funkcjonowanie szkół działających na terenie powiatu olsztyńskiego 
 podjęcie uchwał (druki nr 75, 76). 
12. Ustalenie wysokości opłat i kosztów za usunięcie pojazdu z drogi na obszarze Powiatu 

Olsztyńskiego i jego parkowanie 
 podjęcie uchwał (druki nr 77, 78). 
13. Ustalenie opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem zbiorowym 
 podjęcie uchwały (druk nr 79). 
 podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy 

wykonywane powiatowym transportem zbiorowym. 
14. Zmiany w rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2019 
 podjęcie uchwały  
15. Rozpatrzenie petycji.  
16. Rozpatrzenie skargi.  
17.Sprawy różne i wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Pkt 2. Złożenie ślubowania przez radnego Powiatu Olsztyńskiego. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że postanowieniem z dnia 29 sierpnia 2019 r. 
Komisarz Wyborczy w Olsztynie stwierdził wygaśniecie mandatu radnego Kazimierza 
Stanisława Olejarza w związku z pisemnym zrzeczeniem się mandatu. Następnie Pan 
Przewodniczący odczytał postanowienie nr 325/2019 z dnia 29.08.2019 roku Komisarza 
Wyborczego w Olsztynie I w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego 
(postanowienie stanowi załącznik nr 5 do protokołu). Komisarz Wyborczy w Olsztynie 
postanowieniem z dnia 17 września 2019 r. stwierdził wstąpienie na miejsce Kazimierza 
Stanisława Olejarza kandydata z tej samej listy – Pana Zbigniewa Szczypińskiego. Pan 
Przewodniczący odczytał postanowienie nr 377/2019 z dnia 17.09.2019 roku Komisarza 
Wyborczego w Olsztynie I w sprawie obsadzenia mandatu radnego (postanowienie stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu).  

Pan Przewodniczący poinformował również, że zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2019 r., poz. 511), radny przed 
objęciem mandatu składa ślubowanie. Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy radny nieobecny na 
pierwszej sesji rady powiatu oraz radny, który uzyskał mandat w czasie trwania kadencji, 
składa ślubowanie na pierwszej sesji, na której jest obecny. Pan Jerzy Laskowski 
zaproponował, by ślubowanie przebiegało w następujący sposób: Przewodniczący Rady 
Powiatu odczyta rotę ślubowania a następnie odczyta nazwisko radnego, który wypowiada 
słowo „Ślubuję”. Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”. 
Przewodniczący prosił wszystkich o powstanie i odczytał rotę ślubowania. 

"Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 
Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 
pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu i dobra obywateli, 
przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej". 
 
Pan Zbigniew Szczypiński odpowiedział, ślubuję. 
 
Na koniec Pan Przewodniczący odczytał nazwisko radnego informując jednocześnie, że 

na sali obecnych jest 25 radnych. 
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Pkt. 3 Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił o zabranie głosu przez Pana Starostę. 
Pan Andrzej Abako powiedział, że w okresie od ostatniej zwyczajnej sesji Rady 

Powiatu w Olsztynie odbyły się 3 posiedzenia Zarządu Powiatu w Olsztynie. Efektem prac 
Zarządu są między innymi projekty uchwał, które zostały ujęte w porządku obrad sesji. Pan 
Starosta poinformował, że każdy z radnych otrzymał sprawozdanie w formie elektronicznej w 
związku z powyższym ważniejsze kwestie, które promują Powiat Olsztyński na zewnątrz 
zostaną przedstawione w formie prezentacji multimedialnej.  

W dniu 2.09.2019 roku w Zespole Szkół Rolniczych w Smolajnach odbyło się uroczyste 
rozpoczęcie roku szkolnego podczas, którego uczniowie i dyrektorzy otrzymali od Powiatu 
Olsztyńskiego samochód Volkswagen Transporter. Bus podarowany został Powiatowi przez 
Caritas Powiatu Osnabrück. Samochód jest 9 osobowy, w bardzo dobrym stanie technicznym. 
Pojazd posłuży do przewozu uczniów na praktyki szkolne w gospodarstwach. Pojazd wyposażony 
jest również w hak umożliwiający transport koni ze szkolnej stadniny. Jest to kolejny przykład 
dobrej współpracy miedzy samorządami. 

W dniu 23 września odbyła się Gala Stypendialna Fundacji Fundusz Ziemi Olsztyńskiej. Była 
to gala rekordowa jeśli chodzi o ilość przyznanych stypendiów. W tym roku stypendia otrzymały 
54 osoby, na łączną kwotę 58.000 zł. Pan Starosta poinformował, że zmienił się charakter 
Fundacji. Na dzień dzisiejszy nie jest to już Fundacja, która przyznaje stypendia socjalne, ale 
pieniądze przeznaczane są dla dzieci i młodzieży odznaczającej się najlepszymi wynikami 
w dziedzinie naukowej, artystycznej i sportowej. Pan Starosta podziękował Prezesowi Fundacji, 
pracownikom oraz Radzie Fundacji za pracę i trud jaki wkładają, aby wspierać młodych ludzi. 
W tym roku wpłynęła rekordowa liczba wniosków, w porównaniu do tego, co mogliśmy 
przyznać. W tej chwili pozyskiwanie pieniędzy na stypendia opiera się na nowej formule, jaką jest 
współpraca z gminami. Obecnie mamy środki z trzech gmin: Dobrego Miasta, Jezioran i Dywit. 
Na dzień dzisiejszy mamy również deklaracje ze strony Gminy Stawiguda i Świątki, że 
w przyszłym roku będą uczestniczyły w finansowym wspieraniu Fundacji. Pan Starosta wyraził 
nadzieję, że również reszta gmin przyłączy się do tej akcji i wspólnymi siłami podniesiemy ilość 
przyznawanych stypendiów do 72 dla najzdolniejszej młodzieży z Powiatu Olsztyńskiego. Pan 
Starosta podziękował wszystkim radnym za deklaracje i środki finansowe, które zasilają konto 
Fundacji. To jest dobry przykład dla pozostałych samorządów, jak należy wspierać uzdolnionych 
ludzi. Z informacji jakie otrzymaliśmy wynika, że również radni z Gminy Biskupiec i Gietrzwałd, 
w ten sam sposób wsparli finansowo tych młodych ludzi. 

Do Starosty Olsztyńskiego wpłynęła oficjalna informacja dotycząca największego naszego 
zadania, a mianowicie ZIT-u, który będzie realizowany w Gminie Dywity i Barczewo na odcinku 
27 km. Pan Starosta stwierdził, że zawsze wierzył, że można cos zmienić, wzruszyć i pokonać 
wszelkie bariery, a takie bariery właśnie stanęły na drodze również tego zadania. W budżecie 
Marszałka zgodnie z umową zawartą z rządem RP było tylko 17% udziału budżetu państwa, co 
stanowiło około 21.000.000 zł. Jak się później okazało, zgodnie z nowymi wyliczeniami, 
w budżecie Marszałka było około 26.200.000 zł. Niestety nie mogliśmy otrzymać takiej 
kwoty, gdyż umowa zawarta była na poziomie 17%. Oczywiście Marszałek wystąpił do rządu o 
zmianę decyzji, w sprawie zwiększenia z 17% na 32% poziomu udziału środków budżetu 
państwa, która byłaby korzystna dla województwa warmińsko-mazurskiego i Powiatu 
Olsztyńskiego. Niestety odpowiedź, którą otrzymał Marszałek w tej kwestii była negatywna. Pan 
Starosta powiedział, że w związku z powyższym, podjął decyzję o skierowaniu pisma w tej 
sprawie do wszystkich ważnych osób w kraju m.in. Pana Premiera, Marszałka Sejmu i Senatu, 
wszystkich posłów z naszego regionu a nawet do Pana Prezesa Kaczyńskiego. Dzięki interwencji 
i ogromnemu zaangażowaniu wielu osób, w końcu sprawa nabrała rozgłosu. Po 3 miesiącach Pan 
Minister podjął decyzję odwrotną, czyli wzruszył pierwotną decyzję, przyznając 32%, czyli 
5.200.000 zł dodatkowych środków na to zadanie. Dzięki temu nie będzie potrzeby zaciągać 
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dodatkowego kredytu na budowę tej drogi. Pan Starosta podziękował Pani Sekretarz i Panu 
Piotrowi z Biura Rady za wspólne pisanie pisma. 

W dniu 19.09.2019 roku Pan Starosta, Pan Wojewoda, Pani Wicestarosta oraz Pani Skarbnik 
podpisali umowy dotyczące Funduszu Dróg Samorządowych. Otrzymaliśmy dotację na poziomie 
8.610.320 zł. Zaplanowanych jest 7 projektów, które będą robione przy współudziale  naszych 
partnerów czyli gmin. W chwili obecnej przygotowywane są przetargi, mamy przygotowane 
odpowiednie porozumienia dotyczące współfinansowania tego zadania przez gminy. Pan Starosta 
powiedział, że jest zrozumienie ze strony samorządowców, że jeśli chcemy robić te drogi to 
musimy to czynić wspólnie. Wyraził również nadzieję, że wykorzystamy na ten cel pełną kwotę, 
którą otrzymaliśmy i dzięki temu wszystkie projekty zrealizujemy w 2019 roku. 

Kolejna dobra wiadomość dotycząca ambulansu napłynęła z Ministerstwa Zdrowia. W dniu 
19.09.2019 roku kwota 400.000 zł wpłynęła do samorządu na zakup nowego ambulansu dla 
ZZOZ w Dobrym Mieście. Decyzję w tej sprawie podjęło gremium w Warszawie, dzięki czemu 
na 7 ambulansów przyznanych na województwo warmińsko-mazurskie nam udało się otrzymać 
jeden na rzecz ZZOZ w Dobrym Mieście. Dzięki temu Powiat nie będzie musiał wydawać 
własnych pieniędzy a jedynie środki pozyskane w całości z zewnątrz. W chwili obecnej 
ogłoszony jest przetarg, dzięki czemu pod koniec listopada lub na początku grudnia ta karetka 
zacznie służyć mieszkańcom Powiatu Olsztyńskiego. 

Kolejna sprawa dotyczyła sprawozdania finansowego ZZOZ w Dobrym Mieście i Szpitala 
Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. Po analizie złożonych sprawozdań okazało się, że 
niestety środków finansowych w budżetach szpitali jest za mało. Wykazywana strata jest na tyle 
duża, że groziło to koniecznością dopłacania  środków finansowych na koniec roku. W związku 
z tą sytuacją zorganizowano spotkanie, na które został zaproszony Dyrektor NFZ Pan Andrzej 
Zakrzewski. Celem spotkania było wyjaśnienie, co się dzieje w służbie zdrowia i dlaczego nasze 
dobre szpitale, które do tej pory nie przysparzały większych problemów odnośnie finansów, teraz 
mają takie trudności. Co dzieje się w polityce naszego państwa, że powiaty muszą pokrywać 
koszty utrzymania szpitali? Pan Dyrektor przyjeżdżając na spotkanie przekazał nam dobrą 
wiadomość, a mianowicie, że Minister podjął decyzję o dofinansowaniu szpitali na poziomie 
150.000.000 zł, gdzie ZZOZ otrzyma 130.000 zł a Szpital Powiatowy im. Jana Mikulicza 
w Biskupcu 950.000 zł. Ten zastrzyk gotówki spowoduje, że szpitale będą mieściły się 
w amortyzacji, a co za tym idzie Powiat Olsztyński nie będzie musiał dokładać swoich środków, 
aby je utrzymać. Ponadto zapowiedzi Pana Andrzeja Zakrzewskiego i  Pana Minister są na tyle 
optymistyczne, że w następnym roku ma być więcej pieniędzy na rzecz szpital powiatowych. 

W Starostwie Powiatowym w Olsztynie odbyła się akcja poboru krwi zorganizowanej we 
współpracy z Regionalnym Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w Olsztynie. Udało się 
pozyskać prawie 13 litrów krwi. Pan Starosta poinformował, że Pan Zbigniew Szczypiński wraz 
z Panem Piotrem Dudą zainicjowali tą akcję, która do dnia dzisiejszego jest kontynuowana. Pan 
Starosta podziękował pracownikom zaangażowanym w tą akcję, wszystkim, którzy w tym dniu 
zdecydowali się oddać krew, Regionalnemu Centrum Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa 
w Olsztynie za sprawne przygotowanie akcji, służbom mundurowym z terenu powiatu 
olsztyńskiego i nie tylko, w tym Komendantowi Miejskiemu Policji w Olsztynie Panu Piotrowi 
Zabuskiemu, Komendantowi Miejskiemu PSP w Olsztynie Pan Andrzejowi Górzyńskiemu oraz 
Straży Miejskiej w Olsztynie. Pomimo, iż mobilny autokar poboru krwi jeździ po Olsztynie, 
nasza akcja cieszy się bardzo dużą popularnością wśród mieszkańców. Pan Starosta zachęcał 
również radnych do udziału w tej akcji.  

Decyzją Zarządu do Starostwa Powiatowego w Olsztynie został zakupiony defibrylator – 
urządzenie pomagające prowadzić resuscytację krążeniowo-oddechową. Urządzenie jest gotowe 
do użytku i znajduje się na korytarzu przy Wydziale Komunikacji. Pan Starosta wyraził nadzieję, 
że nie będzie takiej potrzeby, aby go użyć, ale jeśli jednak zajdzie taka konieczność wtedy na 
pewno uratuje komuś życie. W planach było zorganizowanie pokazu, a mianowicie w jaki sposób 
działa to urządzenie, ale ze względu na ilość wydarzeń jakie zostały przedstawione, pokaz ten 
zostanie przełożony na kolejną sesję. 

Pan Starosta poinformował również, iż zostali powołani nowi członkowie Społecznej Rady 
do Spraw Osób Niepełnosprawnych Powiatu Olsztyńskiego, którym Pani Wicestarosta Joanna 
Michalska wręczyła nominacje. W skład Rady wchodzą osoby pracujące społecznie na rzecz osób 
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niepełnosprawnych, wspomagające Starostę w ważnych decyzjach dotyczących środowiska osób 
niepełnosprawnych.  

Kolejną akcją, na którą pozyskaliśmy środki z Ministerstwa to akcja pn. „W kont@kcie 
z rzeczywistością”. Projekt dotyka problemu korzystania z telefonów komórkowych przez 
uczestników ruchu drogowego. Akcja jest promowana na szeroką skalę, współpracujemy ze 
szkołami, Policją z terenu powiatu olsztyńskiego. Nakręcony został również spot reklamowy, 
który będzie udostępniany w środkach masowego przekazu, takich jak telewizja publiczna i radio. 
Pan Starosta powiedział, że przekaz jest drastyczny, ale tylko w ten sposób można działać na 
podświadomość ludzi, aby pokazać skutki takiego zachowania. 

Jeśli chodzi o współpracę międzynarodową, na zaproszenie Samorządu Gurjewskiego z okazji 
73 rocznicy utworzenia obwodu pojechała delegacja Powiatu Olsztyńskiego. Pan Starosta 
powiedział, że partnerstwo z Samorządem Gurjewskim było podpisane wiele lat temu, ale dopiero 
teraz nasi partnerzy odezwali się do nas. Pan Starosta wyraził nadzieję, że przy okazji 75 rocznicy 
powstania obwodu będzie mógł zaprosić wszystkich radnych i razem z mieszkańcami obwodu 
Grujewskiego, Burmistrzem Siergiejem Podolskim oraz świętować powstanie miasta i obwodu. 
W uroczystościach uczestniczyli mieszkańcy samego Gurjewska, ale i ościennych miast. Piknik 
został zorganizowany w Parku Centralnym, gdzie rozstawionych było bardzo dużo stoisk. 
Tematem przewodnim był teatr, gdzie każda gmina, która należy do obwodu Grujewskiego 
wystawiała swój teatr nawiązujący do konkretnego regionu. Było to bardzo ciekawe 
doświadczenie. Pan Starosta stwierdził również, że brak jest barier językowych, co znacznie 
ułatwia komunikowanie się z naszymi Partnerami. 

W ramach jubileuszu 20-lecia partnerstwa Powiatu Olsztyńskiego z Powiatem Osnabrück 
odbyły się uroczystości, w których udział miał wziąć Starosta Pan Michael Lübbermann, jednak 
ze względu na chorobę nie mógł przybyć. Mimo, to uroczystość była na wysokim poziomie a 
wśród delegatów obecni byli m.in. przyszła Pani Starosta, Wicestarosta oraz I Z-ca Starosty. Na 
spotkaniu obecni byli również prezydent i prezes Izby Przemysłowo-Handlowej regionu 
Osnabrück oraz przedsiębiorcy, z którymi rozmawiano na temat możliwości rozwoju i otwarcia 
naszego regionu na inwestycje strony niemieckiej. Pan Starosta wyraził nadzieję, że współpraca ta 
przyniesie w przyszłości pozytywne rezultaty. Na spotkanie zaproszeni zostali również dwaj 
najwięksi inwestorzy z Powiatu Olsztyńskiego, czyli Egger i Zalando, którzy opowiedzieli 
dlaczego wybrali właśnie Powiat Olsztyński i Warmię, jako miejsce atrakcyjne do 
zainwestowania. Na spotkaniu obecny był również prezydent Miasta Olsztyn Pan Piotr 
Grzymowicz, który miał okazję opowiedzieć nieco o swoim mieście i jego możliwościach. 
Również Pani Sylwia Jaskulska przedstawiciel Urzędu Marszałkowskiego w Olsztynie mówiła o 
naszym województwie i stworzonych warunkach do inwestowania na tym terenie. Pan Starosta 
wyraził nadzieję, że takie wizyty, na takim szczeblu z przedsiębiorcami będą w przyszłości 
owocowały pozytywnymi skutkami gospodarczymi. Pan prezydent Izby Przemysłowo-Handlowej 
zapowiedział, że następnym razem postara się o szerszą delegację przedsiębiorców. Pan Starosta 
stwierdził, że w nocy trudno było pokazać naszym Partnerom Powiat, w związku z powyższym 
następna wizyta będzie poświęcona tylko Powiatowi Olsztyńskiemu. 

Pan Starosta poruszył również temat promowania Powiatu Olsztyńskiego, twierdząc, że od 
początku swojej kadencji próbuje podjąć temat promowania regionu jako regionu szczególnego 
na mapie województwa warmińsko-mazurskiego. Często turyści, którzy nas odwiedzają mają 
błędne przekonanie, że przyjechali na Mazury a prawda jest taka, że znajdują się na Warmii. 
W związku z tym, należy pokazać, że Warmia jest regionem szczególnym, wyróżniającym się 
spośród innych. Ma wiele atrakcji, które mogą być wykorzystane przez cały rok, nie tylko 
w okresie letnim. Na Warmii mamy piękne szlaki takie jak: Szlak Kopernika, Krasickiego, 
Zamków, Pielgrzymkowe, Jakubowy oraz Łynostradę i wiele innych atrakcji. Pan Starosta 
zaprosił również do współpracy starostów z terenu warmińskiego m.in. Starostę Lidzbarskiego 
Pana Jana Harchaja, Starostę Braniewskiego Pana Karola Motyka oraz prezydenta Miasta Olsztyn 
Pana Piotra Grzymowicza, w celu wspólnego promowania Warmii oraz abyśmy mieli wspólne 
logo charakteryzujące Powiaty Warmińskie z hasłem „Warmia jest miła…”, które zostało 
zaczerpnięte z „Hymnu warmińskiego”, znanego również pod tytułem „O Warmio moja 
miła”. Pan Starosta wyraził nadzieję, że co roku na terenie Warmii poprzez Stowarzyszenie 
Dom Warmiński do którego wszyscy należymy będą organizowane wspólne imprezy. 
Chcemy promować Warmię w sposób szczególny. Co prawda tworzone są nowe strategie, ale 
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nie mówi się w nich o inteligentnej turystyce, nie pokazuje się walorów naszego regionu 
i pozycji całej Warmii jako regionu turystycznego ale i stwarzającego warunki przemysłowe. 
Starostwo Olsztyńskie postanowiło wykorzystać buźkę Smiley’a nie tylko do poprawy 
nastroju swoich klientów i pracowników, których wita, ale i do swojej promocji. Niedawno 
w Starostwie Powiatowym przeprowadzono ankietę badającą satysfakcję klienta, z której 
wynika, że aż 98% ankietowanych jest zadowolonych z obsługi świadczonej na rzecz naszych 
mieszkańców. Pan Starosta podziękował pracownikom za dobrą atmosferę i obsługę 
mieszkańców. 

W okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu w Olsztynie, czyli od 30 sierpnia br. Starosta 
Olsztyński wziął udział w 93 spotkaniach w urzędzie oraz poza nim. 

 
Pkt 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że interpelacje na piśmie można składać 
w dowolnym momencie a zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje 
składa się na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. Pan Przewodniczący 
poinformował, że w okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Pan Przewodniczący poinformował również, że zgodnie z § 12 ust. Statutu Powiatu 
Olsztyńskiego, zapytania składa się na piśmie w sprawach aktualnych Powiatu, a także w celu 
uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym. Następnie Pan Przewodniczący 
zapytał, czy są pytania odnośnie sprawozdania Starosty. 

Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że ma drobną uwagę odnośnie prezentacji 
a mianowicie, że należy zwracać uwagę na to, co się pokazuje, gdyż poczet sztandarowy na 
tle śmietników, budzi takie sobie uczucia. Sztandar oraz barwy narodowe powinniśmy 
szanować. Pan Trzaskowski podziękował Panu Staroście, za to, że nie zaprzepaściliśmy 
okazji i mamy karetkę w Dobrym Mieście. Znaleźć się wśród 200 karetek w kraju jest to nie 
lada sztuka. Jak donoszą różne źródła, już na początku roku niektóre z Powiatów otrzymały 
takie karetki. Pan radny zapytał, czy jest to karetka z pełnym wyposażeniem, czy będziemy 
musieli wyposażenie sfinansować z innych środków? 

Pani Anna Klewiado nawiązując do spotkania z Dyrektorem NFZ Panem 
Zakrzewskim zapytała, czy pieniądze, które miały zostać przekazane do szpitali w II półroczu 
już do nich trafiły i w jaki sposób będą wykorzystane? Czy te środki będą wykorzystane na 
spłatę należności, świadczeń oraz na potrzeby bieżące szpitala, czy też znajdą się pieniądze na 
zabezpieczenie podniesienia płac dla fizjoterapeutów i ratowników medycznych, którzy 
ostatnio upominali się o podwyżki? 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że to jest chyba dzień dobroci dla Pana Starosty. To 
dzisiejsze sprawozdanie świadczy o tym, że warto być upartym, warto pisać do wszystkich, 
gdyż decyzje, które są podejmowane, są ważne dla tego największego ZIT-u. Pan radny 
stwierdził, że gdyby mógł wnieść projekt, propozycję, to wnioskowałby, aby wybory 
odbywały się co 2 lata. 

Pan Andrzej Abako odpowiedział, że odnośnie wyposażenia karetki, to będzie ona 
miała wszystko, co powinien mieć podstawowy zespół według specyfikacji tzn. będzie w 
pełni wyposażona. Dodatkowe wyposażenie jest nowe, w pełni sprawne i będzie przeniesione 
z karetki którą obecnie mamy na stanie. Karetka obecnie eksploatowana będzie używana do 
celów transportowych, dlatego też nie będzie potrzebowała wyposażenia ratunkowego, które 
zostanie przeniesione. 

Pan Starosta odpowiadając na pytanie Pani Anny Klewiado stwierdził, że środki te są 
środkami deklarowanymi a jeśli tak, to są potwierdzone przez NFZ i należy się spodziewać, 
że lada moment wpłyną do szpitali. Pieniądze te będą przekazywane być może w dwóch 
a nawet trzech transzach, w zależności od ich podziału. Środki te w znacznej mierze pokryją 
koszty związane z funkcjonowaniem jednostek i pokryciem straty, jaką wykazywały obydwie 
jednostki. Odnośnie wynagrodzeń, to oczywiście są one podnoszone i wypłacane zgodnie 
z ustawami, które obowiązują dyrektorów szpitali, gdyż to oni muszą wywiązywać się z tych 
spraw. Pan Starosta zauważył również, że ostatnie protesty diagnostów pokazują tylko, że 
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kolejna grupa domaga się środków. Niestety w służbie zdrowia nie ma możliwości, aby 
wszyscy otrzymali jednocześnie podwyżkę. Kolejne grupy protestują domagając się wzrostu 
wynagrodzeń, gdyż podwyżki nie są przyznawane systemowo. Z pewnością diagności 
dostaną podwyżki, ale sprawę trzeba regulować na poziomie krajowym, bo te środki muszą 
się znaleźć. Zapewne dyrektorzy ze swoich budżetów w tej chwili będą mogli jakieś 
pieniądze uruchomić, ale to nie zaspokoi potrzeb tych grup zawodowych. To nie są środki, 
które by ich satysfakcjonowały. Pan Starosta wyraził nadzieję, że dyrektorzy sobie poradzą z 
tym protestem i będzie można zamknąć rok nie dokładając nic do szpitali. Pan Starosta 
zauważył również, że o ile  w dwóch szpitalach nie mamy problemów z kadrą specjalistów, 
lekarzy to na obecną chwilę niestety mamy problem z brakiem personelu dodatkowego, czyli 
pielęgniarek. W przyszłym roku dla Szpitala Powiatowego w Biskupcu będzie to duży 
problem, ponieważ dużo pielęgniarek przechodzi na emeryturę i nie wiadomo, czy będą 
chciały nadal pracować, a na dzień dzisiejszy nie ma młodej kadry, która zaspokoiłaby te 
potrzeby. W związku z tym, robimy różne rzeczy, aby temu zaradzić. Na poprzedniej sesji 
radni podejmowali decyzje odnośnie jednego z mieszkań, które ma być przeznaczone do 
ewentualnego wykorzystania dla pielęgniarek. Dzięki temu będzie można je  zaprosić do nas, 
aby mogły w Szpitalu w Biskupcu pracować i nie musiały dojeżdżać a po pracy miały miejsce 
na wypoczynek. Będzie to dodatkowy argument, aby choć parę osób zechciało się u nas 
zatrudnić. Odnośnie wypowiedzi Pana Lecha Nitkowskiego, Pan Starosta stwierdził, że też 
tak uważa. 

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że chciałby odnieść się do części związanej 
z zabezpieczeniem obsady lekarskiej. Pan Piwcewicz korzystając z obecności Pana Dyrektora 
zapytał, czy skoro remontujemy, budujemy od nowa, rozbudowujemy Szpital w Biskupcu, 
jaka jest perspektywa, aby po modernizacji zabezpieczyć kadrę lekarską, pielęgniarską oraz tą 
do obsługi nowoczesnego sprzętu. Czy w tym temacie jest światełko na przyszłość, bo z tego 
co słychać, szpitale są zamykane z racji braku kadry? Czy są potwierdzone kontrakty, a co za 
tym idzie czy będzie nowoczesny szpital z pełną obsadą? 

Pan Andrzej Abako stwierdził, że zanim przekaże głos Panu Dyrektorowi, który 
najlepiej wie, co dzieje się u niego w szpitalu chciałby powiedzieć, że dzięki dobremu 
zarządzaniu i stabilności Szpitala Powiatowego Biskupcu i ZZOZ w Dobrym Mieście, nie 
mamy problemów z kadrą. Jesteśmy nowoczesnymi placówkami, więc lekarze 
z przyjemnością u nas zostają i pracują. Są to lekarze o wysokich kwalifikacjach i w tej 
dziedzinie nie mamy problemów. Na chwilę obecną nie mamy obaw, że czegoś nam 
zabraknie, ale w każdej chwili może się coś wydarzyć. Odnośnie nowego, nowoczesnego 
sprzętu i jego obsługi, kadra jest na pewno przygotowana i będzie przeszkolona przez 
personel, który przywiezie sprzęt.  

Pan Marek Pietras powiedział, że na dzień dzisiejszy kadra w szpitalu jest w miarę 
stabilna, co jest dziwne biorąc pod uwagę, że w szpitalach wciąż odbywają się ruchy kadrowe 
gdzie lekarze odchodzą i przychodzą. Z lekarzami nie podpisuje się kontraktów wieloletnich, 
ale kontrakty na rok, dwa lata. Kontrakty zawierają oczywiście klauzule z jedno lub 
trzymiesięcznym okresem wypowiedzenia. Na razie sytuacja jest stabilna, ale co będzie za pół 
roku, czy za rok. Nikt nie jest w stanie powiedzieć. Na razie nie ma takiej sytuacji jaka ma 
miejsce w innych szpitalach, gdzie jeden lekarz wypada i trzeba cały oddział zamknąć. 

Pan Jerzy Laskowski zamknął punkt 4 i zarządził 15 minutową przerwę podczas 
której Komisja Budżetowa miała wypracować stanowisko w sprawie poprawek zgłoszonych 
do projektów uchwał. 
 
Pkt. 5 Realizacja budżetu Powiatu. 
a) informacja o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za I półrocze 2019 roku. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie informacji o przebiegu 

wykonania budżetu Powiatu za I półrocze 2019 roku. 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że informację o przebiegu z wykonania budżetu 
Powiatu za I półrocze 2019 roku przedstawi Pani Skarbnik, jednak wcześniej to Pan Starosta 
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zabrał w tej sprawie głos twierdząc, iż wykonanie budżetu idzie pełna para. Co prawda nie 
jesteśmy do końca zadowoleni z harmonogramu inwestycyjnego, ale to jakby po części nie 
wynika z naszej winy, to się dzieje z winy inwestorów i wykonawców, którzy nie do końca 
swoje zadania wykonują zgodnie z harmonogramem jaki nam przedstawili.  
 Pani Lucyna Kozikowska poinformowała, że materiały dotyczące sprawozdania 
z wykonania budżetu na stan 30.06.2019 rok wszyscy radni otrzymali już wcześniej. Pani 
Skarbnik powiedziała, że skupi się na najważniejszych rzeczach i postara się w sposób 
syntetyczny przedstawić wykonanie zgodnie z podstawowymi zapisami budżetu. 
 Jeśli chodzi o budżet za I półrocze 2019 roku, to zamknął się on nadwyżką 
w wysokości 11.612.265,59 zł. Dochody zostały wykonane na poziomie 68.707.572 zł, co 
stanowi 39% planu. Dochody bieżące zostały wykonane w 53%, zaś dochody majątkowe 
w 6%. Niższe wykonanie dochodów majątkowych wynika z założeń budżetu a mianowicie 
z otrzymania dofinansowania zdań inwestycyjnych ze środków zewnętrznych, czyli z budżetu 
unijnego, budżetu państwa oraz gmin z terenu powiatu olsztyńskiego. Realizacja dochodów 
bieżących przebiega prawidłowo. Realizowane są one zgodnie z ustalonym harmonogramm. 
W niektórych pozycjach naszych dochodów obserwujemy wyższe wykonanie niż plan, co 
Państwo będą przy zmianach w budżecie wprowadzać jako dochody własne naszych 
jednostek. Dochody własne Powiatu, czyli wpływy z tytułu udziału w podatku PIT i CIT oraz 
dochody jednostek zostały zrealizowane w 49,8%. Nasze wydatki zostały zrealizowane w 
kwocie 50.674.611 zł, przy czym wydatki bieżące zrealizowano w 45%, natomiast wydatki 
inwestycyjne w 7%, co stanowi kwotę 6.420.695 zł. Niewielkie wykonanie wydatków 
majątkowych wiąże się przede wszystkim z terminami rozliczeń, które są zaplanowane na 
drugie półrocze. Na chwilę obecną część naszych zadań inwestycyjnych uwagi na rzeczy, na 
które nie mieliśmy wpływu a mianowicie późniejsze podpisanie umowy o dofinansowanie 
czy sprawy związane z opóźnieniami wykonawców zostają przesunięte w czasie, czyli na rok 
2020. Jeśli chodzi o wydatki inwestycyjne, to jednostkami które je realizują są: Starostwo 
Powiatowe, które w swoim planie finansowym ma kwotę ponad 21 mln złotych, tu realizacja 
na dzień 30.06.2019 roku to kwota ponad 5 mln złotych. Drugą jednostką, która realizuje 
wydatki inwestycyjne to PSD, które ma plan opiewający na 74 mln złotych, a na dzień 
30.06.2019 roku zrealizowało niecałe 1.200.000 zł. Realizacja wydatków inwestycyjnych w 
większości zawsze przekłada się na II półrocze. Jednostki i dyrektorzy wydziałów borykają 
się z wieloma trudnościami przy realizacji budżetu, ale są one na bieżąco rozwiązywane. W 
przypadku Starostwa Powiatowego plan zadań inwestycyjnych na dzień dzisiejszy jest już 
prawie w pełni zrealizowany, gdyż największe nasze zadanie inwestycyjne związane z e- 
mapą 2 oraz modernizacją budynku administracyjnego Powiatu Olsztyńskiego przy ulicy 
Bema 5 w Olsztynie są już wykonane jeśli chodzi o rozliczenia finansowe. Natomiast w PSD 
zadania będą rozliczane dopiero w drugim półroczu. Jeśli chodzi o pozostałe kategorie 
wykonania budżetu to na dzień 30.06.2019 roku zrealizowane przychody to kwota 10.961.605 
zł. Są to wolne środki z roku 2018. Nasze zadłużenie wynosiło 24.735.635 zł. Kredyty są 
spłacane zgodnie z harmonogramem i na dzień 30.06.2019 roku zostały spłacone w 
wysokości 2.381.900 zł. Na koniec Pani Skarbnik powiedziała, że są to najważniejsze 
kategorie budżetu i jeśli byłyby jakiekolwiek pytania to ona chętnie na nie odpowie. 

Pan Jerzy Laskowski przedstawiła uchwałę Nr RIO.VIII-0120-404/19 Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 28 sierpnia 2019 roku 
w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Olsztynie sprawozdaniu 
z  wykonania budżetu Powiatu Olsztyńskiego za pierwsze półrocze 2019 roku (uchwała 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Następnie Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego przedłożonej informacji. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu za I półrocze 2019 roku. 
  

 
b) zmiany w budżecie Powiatu na rok 2019. 
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Pani Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok (druk nr 67) 
wraz z autopoprawką. 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że zmiany w budżecie zostaną omówione 
łącznie z autopoprawką, która została rozdana podczas sesji wszystkim radnym. 
Najważniejsze zmiany w budżecie związane są przede wszystkim z zadaniami 
inwestycyjnymi, które będziemy robić na naszych drogach. Zadania inwestycyjne wymagają 
przesunięcia wykonania i rozliczeń finansowych na rok 2020.  

Pierwszą istotną zmianą są drogi, które będziemy realizować w ramach 
dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych. Jest to 7 odcinków, o które 
wnioskowaliśmy w marcu tego roku. Umowa o dofinansowanie została podpisana pod koniec 
września. Z uwagi na krótki termin nie jesteśmy w stanie tych zadań zrealizować, czyli 
wykonać i rozliczyć finansowo. Te 7 odcinków dróg, które zostały wymienione w tabeli, 
proponuje się do realizacji na 2020 i 2021 rok, zwłaszcza jeśli chodzi o jedną drogę w Gminie 
Dobre Miasto. Łączne nakłady finansowe realizowanych przedsięwzięć to kwota17 mln 
złotych, z czego dofinansowanie z budżetu państwa wynosi 50%, czyli kwota 8.610.321 zł, 
gdzie nasz wkład samorządowy to drugie 50%, na które do 25% złożą się gminy na terenie, 
których prowadzone są przedsięwzięcia. Zadanie umieszczamy w WPF. W roku 2019 
zabezpieczamy kwotę 26.000 zł na przygotowanie tych inwestycji. Na rok 2020 zaplanowano 
kwotę 16.335.643 zł, a w 2021 będzie to 865.000 zł. Część tych zadań będzie realizowana 
jako remonty, chociaż na dzień dzisiejszy były one zapisane jako wydatki inwestycyjne. 
Ponad 7 mln złotych są to odcinki w Gminie Dywity, Stawiguda i Barczewo. Będą one 
realizowane jako remonty dróg, pozostała kwota 10.167.238 zł, będzie realizowana jako 
wydatki inwestycyjne. 
 Drugie zadanie, które wymaga również przesunięcia w czasie, jest to zadanie 
związane z wykonaniem dokumentacji projektowej na przebudowę drogi 1483. Jest to 
zadanie, które będzie realizowane na terenie Gminy Barczewo i Jeziorany. Z uwagi na to, że 
zadanie zostanie rozszerzone nie jesteśmy w stanie poprawnie tej dokumentacji przygotować 
do końca 2019 roku. Zaplanowany odcinek do wykonania dokumentacji to ponad 8 km drogi. 
Zadanie proponuje się wpisać do WPF, gdzie realizacja nastąpi w latach 2019-2021 a łączna 
kwota nakładów, które zamierzamy ponieść na realizację tego zadania to kwota 225.000 zł, 
przy czym po 1/3 na realizację tego zadania złożą się Gmina Barczewo i Jeziorany oraz 
Powiat Olsztyński, każdy po 75.000 zł. 

 Kolejne zadania, które wymagają korekty, to sprawa przebudowy drogi powiatowej  
1370 w Gminie Gietrzwałd. Jest to zadanie, które miało być realizowane w ramach ZIT-u. Na 
dzień dzisiejszy wiemy, że to zadanie nie otrzyma dofinansowania, natomiast planowane jest 
pozyskanie dofinansowania w ramach Funduszu Dróg Samorządowych. Reasumując nie 
rezygnujemy z tego zadania a jedynie przesuwamy do innej puli środków. Na dzień dzisiejszy 
zabezpieczamy jedynie środki na odszkodowania, wykupy gruntów i jest to kwota 344.800 zł. 
Natomiast pozostała kwota jest z tego budżetu zwalniana.  

W ramach zadań inwestycyjnych związanych z przesunięciami do wykonania mamy 
tylko jeden projekt realizowany w Starostwie Powiatowym a mianowicie „E-administarcja 
w Powiecie Olsztyńskim”. Na chwilę obecną mamy przedłużenie realizacji tego projektu do 
31.08.2020 roku i przesunięcie związane jest z ostatnim z etapów realizacji a mianowicie 
dostawą oprogramowania wraz z wdrożeniem elektronicznego obiegu dokumentów. Na 
przyszły rok kwota do przesunięcia to 638.000 zł. 

 Omawiane zmiany powodują zmniejszenie budżetu, zmniejszenie planowanych 
dochodów i wydatków budżetu na 2019 rok. Przede wszystkim związane to jest ze środkami 
budżetu państwa i gmin, które miały dofinansować zadania Funduszu Dróg Samorządowych 
i jest to kwota 15.881.700 zł. Wkład własny Powiatu, który jest zwalniany z tych zadań to 
kwota 3.357.816 zł, które proponuje się przeznaczyć na uzupełnienie w roku bieżącym 
zadania realizowanego w ramach ZIT-u w Gminie Purda i jest to przebudowa drogi od DK16 
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drogą gminną tzw. Obwodnica Klebarka Małego. Zadanie to zamierzamy zrobić do końca 
roku a na zadanie dodatkowe potrzebna jest kwota 581.409 zł. 

Drugie zadanie, które wymaga drobnych pieniędzy to zadanie realizowane w ramach 
ZIT-u w Gminie Dywity. Brakująca kwota 64.000 zł na realizację odszkodowań za przyszłe 
grunty.  

Nowe zadanie związane jest z PSD i dotyczy doposażenia w specjalistyczny sprzęt do 
remontu i utrzymania dróg. Proponuje się przeznaczyć na to kwotę 307.243 zł. W ramach 
doposażenia proponujemy również zakup samochodu na potrzeby prac komisji Rady Powiatu 
oraz wydziałów Starostwa Powiatowego Olsztynie i jest to kwota 220.000 zł. W drobnych 
sprawach wkład własny, czyli zabezpieczone środki związane będą z zadaniami 
inwestycyjno-remontowymi, które będą realizowane z FDS i jest to kwota 11.000 zł. Budowa 
ciągów pieszo-rowerowych w ciągu dróg powiatowych, które zamierzamy powierzyć Gminie 
Stawiguda i Dywity. Odpowiednie uchwały były już podjęte, natomiast na chwilę obecną 
zabezpieczmy środki finansowe. W roku 2019 będzie to kwota 2.000 zł, a na rok 2020 
200.000 zł, po 100.000 zł na gminę. Te pieniądze zostaną przeznaczone na ewentualne 
nabycie nieruchomości, na poszerzenie pasa drogowego w ramach planowanych inwestycji w 
formule realizacji zadania w wysokości 50% wydatków na wykup gruntów, jednak nie więcej 
niż 100.000 zł na każdą z gmin.  
 Uzupełnienia wymaga również powierzenie zadania Gminie Jeziorany, jeśli chodzi 
o remont drogi ul. Sienkiewicza i ul. Wipsowskiej. Koszt tego remontu po Stronie Powiatu to 
kwota 46.470 zł. PSD nie dysponuje jednak pełną kwotą brakująca kwota w wysokości 4.918 
zł, zostanie przesunięta. Uzupełnienia wymaga również sprawa dotacji, które będziemy 
przekazywać dla miasta Olsztyn na regionalne Centrum Bezpieczeństwa, które ma nową 
siedzibę. Do końca roku w ramach kosztów otrzymania i prowadzenia tego zadania potrzeba 
nam około 167.000 zł. 
 W części dotyczącej zabezpieczenia płynności finansowej Powiatu kwotę 1.748.382 zł 
przeznaczamy na zmniejszenie dotacji na zadanie pn. „Poprawa ekomobilności miejskiej na 
terenie Gminy Jonkowo”. Zadanie jest realizowane w formule wyprzedzającego finansowania 
ze strony Powiatu. Optymistycznie zakładaliśmy, że uda się nam rozliczyć projekt w części 
dotyczącej środków unijnych do końca roku. Na tym zadaniu mamy kwotę 8.300.000 zł do 
realizacji. Na dzień dzisiejszy już wiemy, że do końca roku nie uda się nam tego 
przeprowadzić i z uwagi na to nastąpi zmniejszenie dochodów. W ramach tych 
wygospodarowanych środków, przeznaczamy również kwotę 251.000 zł na sprawy związane 
z opieka społeczną. Przesuwamy środki do DPS, uzupełniając je jeszcze dodatkowymi 
środkami z PCPR-u i w łącznej kwocie 389.000 zł proponujemy zwiększenie środków na 
wynagrodzenia osobowe.  
 DPS-y sygnalizują problemy z tworzeniem projektu budżetu na rok 2020 z uwagi na 
rosnące koszty osobowe, wzrost wynagrodzenia minimalnego. Dokapitalizowanie DPS w tej 
chwili pozwoli odzyskać nam te pieniądze w ramach kosztów utrzymania i planowanych 
dotacji w roku 2020.  

Dodatkowo w ramach proponowanych zmian wprowadzamy kwotę 5.000 zł z Gminy 
Dobre Miasto, na zadanie związane z udzielaniem stypendiów. Nasze jednostki wypracowały 
dochody w wysokości 748.000 zł, które zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami wracają do 
nich i zasilą plany finansowe na najpotrzebniejsze rzeczy. Środki te wracają do naszych 
jednostek: DPS, PUPO, Starostwo Powiatowe, PSD.  

W ramach proponowanych zmian na wniosek Komendy Miejskiej Straży Pożarnej 
zostaną zabezpieczone środki w wysokości 30.000 zł na utworzenie sali edukacyjnej wraz z 
innymi koniecznymi pomieszczeniami tzw. Ognik oraz na przebudowę sieci kablowej 
zasilającej obiekty lądowiska w Gryźlinach w energię elektryczną i jest to kwota 14.299 zł 
Jest to 50% planowanych nakładów inwestycyjnych. Druga kwota zostanie wyłożona przez 
Gminę Stawiguda. Proponowane zmiany wraz z autopoprawką w skutkach finansowych 
powodują, że budżet Powiatu po stronie dochodów i wydatków zostanie zmniejszony o kwotę 
16.998.886 zł. Deficyt na rok 2019 zostanie utrzymany bez zmian i będzie wynosił 32.9 mln 
złotych. Pani Skarbnik poprosiła o przyjęcie projektu uchwały wraz z autopoprawką. 
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Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok 
i wnioskuje o jej przyjęcie wraz z autopoprawką bez poprawek. 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania odnośnie zmian w budżecie? 
Pan Marcin Frączek powiedział, że tak ważne sprawy jak zmiany w budżecie 

powinny być dyskutowane wcześniej. Takie 15 minutowe posiedzenie jest za krótkie, aby 
rozwiązać problem a przynajmniej pochylić się głębiej nad nim. Pan Frączek stwierdził, że te 
zmiany nie do końca są potrzebne. Zapytał również czy przetargi na te drogi będą ogłoszone 
w tym roku? Jeśli tego nie zrobimy na wszystkich drogach to prześpimy ten okres, w którym 
firmy budujące drogi ustalają sobie roboty na cały następny rok. Pan Frączek przypomniał, że 
Program Samorządowy Naprawy Dróg już ruszył i jest tam lista ponad 200 wniosków. W tej 
chwili każdy samorząd ogłasza przetargi i jeśli nie będziemy mieli wyłonionych 
wykonawców oraz zabezpieczonych środków, to tak naprawdę w następnym roku 
sprytniejsze gminy i powiaty, które szybciej to zrobiły wyłonią wykonawców a my ich nie 
będziemy mieli. Jeśli wyłonią wykonawców to jest obawa, że gminy, które mają dołożyć się 
nam do remontów dróg, nie będą miały pieniędzy, bo zainwestują w swoje drogi. Dlatego 
powinniśmy jak najszybciej zacząć te remonty. Jeśli mielibyśmy jakieś problemy dotyczące 
organizacji przetargów, można zlecić to firmom zewnętrznym, przy jednoczesnym 
zabezpieczeniu większych środków. Pan radny powiedział, że nie usłyszał, czy zmiany w 
budżecie dotyczą też zwiększenia w niektórych dziedzinach płac. Wyraził nadzieję, że 
zostanie to ujęte na następnym roku budżetowym. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że obecnie jesteśmy w procedurze przetargowej 
i zgodnie z umową Funduszu Dróg Samorządowych, w ciągu 30 dni taką procedurę należy 
rozpocząć. W związku z tym PSD przygotowuje wszystkie te wnioski do przetargu i na 
pewno w tym terminie się wyrobimy, żeby móc je zrealizować. Jeśli chodzi o płatności to 
w tym roku żadnych nie będzie i nawet jeśli rozstrzygniemy przetarg pod koniec, czy w 
połowie listopada to na pewno drogi zaczniemy robić wiosna a nie w grudniu i stąd to 
przesunięcie. Nie ma potrzeby blokowania pieniędzy i sztucznego tworzenia budżetu na 2019 
rok. Nie ma w tym zakresie żadnych obaw. Pan Starosta powiedział, że robimy to po to, żeby 
wszystko było dobrze i jednocześnie wyraził nadzieję, że Powiat Olsztyński jest na tyle 
solidnym samorządem, że wykonawcy na nasze drogi się znajdą. W tej chwili jesteśmy w 
przetargu na duży ZIT, który 9 października 2019 roku zostanie rozstrzygnięty i będziemy 
wiedzieli na jaką kwotę. Pan Starosta poinformował również, że w poniedziałek odbędzie się 
spotkanie  z Panem Marszałkiem, na które zaproszone zostały również Pani Wicestarosta i 
Pani Skarbnik, w celu podpisania umowy dotyczącej tego ZIT-u.  

Pan Stanisław Trzaskowski odnosząc się do słów Pan Marcina Frączka, że sprawy 
powinny być omawiane w innej atmosferze, stwierdził, że powinniśmy mieć więcej czasu na 
zadawanie pytań i zgłębienie tematu. Generalnie Pan Trzaskowski powiedział, że obraz, który 
mu się zarysował nie jest zbyt dobry, ale być może wynika to z tego, iż nie mamy wszystkich 
informacji. Patrząc na wykonanie budżetu za I półrocze, mówiąc głównie o wydatkach 
majątkowych, patrząc na te zmiany gdzie dochody i wydatki maleją 16 mln złotych, ale 
deficyt tego roku jak i dług jest bez zmian, to jest to niepokojący sygnał. Pan radny 
powiedział, że nie chce, aby dziś wyjaśniać ten problem, ale patrząc na Przewodniczącego 
Komisji Budżetowej można szybko wprowadzić dodatkowy temat i przeanalizować bardzo 
dokładnie jak wygląda realizacja budżetu. 

Pan Marcin Frączek powiedział, że podczas posiedzenia Komisji Budżetowej 
wstrzymał się od głosu, żeby pokazać, że tak nie powinno się robić, aczkolwiek za zmianami 
będzie głosował, bo są to potrzebne rzeczy zarówno dla Gminy Jeziorany jak i na sprzęt dla 
PSD. Powiedział również, że martwi go jedna rzecz, że większość tych rzeczy idzie 
z inwestycji na remonty i stąd te obawy. Pan Frączek stwierdził, że skoro Pani Skarbnik robi 
takie zmiany to później nie będzie miała obaw, że nie wyjdą nam wskaźniki. Pan Frączek 
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powiedział, że większość rzeczy powinniśmy robić w środkach trwałych i inwestycyjnych, 
wtedy budżet byłby bezpieczniejszy. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że jako starzy samorządowcy wiemy, że wykonanie 
budżetu na I półrocze jeśli chodzi o inwestycje zawsze stoi pod znakiem zapytania, gdzie jako 
przykład podał inwestycję Barczewo-Dywity. Pan Nitkowski stwierdził, iż nie mając pełnego 
zabezpieczenia finansowego w budżecie, nie należy ogłaszać przetargów. Dlatego ta kwestia 
jest usprawiedliwiona. Natomiast stwierdził, że niepokoi go jedna rzecz, że to zimą powinno 
zgłaszać się przetargi na projekty a dopiero latem je realizować. W przeciwnym razie 
następuje przesunięcie. Pan Nitkowski przyznał, że jesteśmy w niedoczasie, ponieważ Pan 
Dyrektor rozpoczął urzędowanie późno, co nas martwi, ale teraz niech pokaże co potrafi. 
Dajmy mu szansę w tym roku i w tą zimę. Pan radny powiedział, że na sali jest obecny co 
prawda zastępca, więc Panowie do roboty. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że my jako Zarząd tej roboty pilnujemy, ale Państwo 
jako doświadczeni samorządowcy wiedzą, że budżet jest dynamiczny. Zaznaczył również, że 
unikamy formy sesji nadzwyczajnych, co nagminnie stosowane jest w gminach, ale jeśli 
Państwo radni sobie życzą żebyśmy taką formę przyjęli, to rzeczywiście można było ogłosić 
za tydzień sesje nadzwyczajną i wtedy to wszystko przyjąć. Uważaliśmy jednak, że skoro 
spłynęły dokumenty a tylko w takim czasie mogliśmy je zrobić od momentu podpisania 
umowy z Panem Wojewodą a w międzyczasie wpłynęły jeszcze pieniądze z Gminy Dobre 
Miasto, w związku z tym zaproponowaliśmy, żeby przyjąć autopoprawkę w trakcie trwania 
sesji, co nada szybszy bieg sprawie. Mogliśmy to opóźnić o jeden tydzień, co by nam nie 
zaszkodziło, ale wtedy musielibyśmy prosić państwa radnych o przybycie i uchwalenie tych 
zmian w budżecie. Szanując Państwa czas, tak właśnie zrobiliśmy. Pan Starosta powiedział, 
że jeśli Państw radni uważają, że musimy spotykać się co tydzień, to można wziąć przykład 
z każdej z gmin, w których stosuje się sesje nadzwyczajne i poprosić Pana Przewodniczącego, 
aby w tych 7 dniach te sesje nadzwyczajne zwoływał. Jednakże chyba wszyscy darzymy się 
szacunkiem bo o to chodzi w samorządzie. Nie chodzi o to, aby ktoś czegoś nie zauważył, ale 
żeby móc szybciej coś zrobić, a nie czekać i zwoływać dodatkowe posiedzenia Szanownego 
Gremium. 

Pan Marcin Frączek stwierdził, że on to rozumie, dlatego wstrzymał się od głosu, 
żeby pokazać, że tak nie powinno być, ale głosował będzie, bo wie dlaczego jest to robione.  

Pan Jerzy Laskowski zapytał Panią Skarbik, czy wyliczała skutki zmian w PIT, które 
od października wchodzą do tegorocznego budżetu Powiatu. 

Pani Lucyna Kozikowska odpowiedziała, że nie wyliczała tych skutków. 
Pan Jerzy Laskowski poprosił, aby Pani Skarbnik spróbowała to wyliczyć. 
W związku z problemami technicznymi związanymi z głosowaniem w systemie 

elektronicznym oraz potrzebą zwołania posiedzenia Komisji Gospodarki Pan Jerzy 
Laskowski zarządził 15 minutową przerwę. 

Po przerwie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie wniosku Komisji 
Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego na 2019 rok wraz z autopoprawką bez poprawek. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Stanisław Trzaskowski, 
Jerzy Tytz, Jarosław Wolak.  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Szczypiński 
BRAK GŁOSU (3) 
Małgorzata Chyziak, Jacek Szydło, Artur Wrochna 
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Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok wraz 
z autopoprawką, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak.  
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zbigniew Szczypiński 
BRAK GŁOSU (2) 
Małgorzata Chyziak, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/100/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2019 rok. 
 

Załącznik nr 8 
 
Pkt 6. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-
2034. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2019 - 2034 wraz z autopoprawką (druk nr 68). 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że propozycje związane ze zmianą 
Wieloletniej Prognozy Finansowej wraz autopoprawką są konsekwencją zmian, które 
zostały omówione przy zmianach w budżecie. Związane są przede wszystkim 
z rozszerzeniem list zadań wieloletnich do realizacji, o zadania, które będziemy realizować 
w ramach Funduszu Dróg Samorządowych i zadania, które będziemy realizować w ramach 
współpracy z Gminą Stawiguda i Dywity, jeśli chodzi o budowanie ścieżek pieszo-
rowerowych. Najważniejsze skutki dla budżetów następnych, jeśli chodzi o proponowane 
zmiany. Kwota, która została zdjęta z budżetu w wysokości 16 mln złotych jest to kwota 
dotacji, które mają wpłynąć do nas na nasze zadania drogowe. Ta kwota 16 mln złotych 
zostaje zapisana w WPF do realizacji w roku 2020. Budżet w 2019 pozostaje bez zmian 
deficytu, natomiast w 2020 roku, aby sfinansować te przesunięte zadania finansowe, 
musimy zwiększyć deficyt. Deficyt na rok 2020 będzie wynosił 947.008 zł. Planowany jest 
kredyt na 2020 rok w wysokości 6.109.964 zł i planowany dług na 31.12.2020 rok jest 
w wysokości 50.200.938 zł. Nasze możliwości obsługi długu budowane są o wypracowaną 
nadwyżkę operacyjną, czyli to co nam zostaje w ramach dochodów własnych. Na chwilę 
obecną natomiast nadwyżka operacyjna spadnie. Kwota, która jest przyjęta dla lat 2020-
2034 to 10 mln złotych. Natomiast jeśli chodzi o rok 2019 nasza nadwyżka operacyjna 
wynosi ponad 12.500 mln złotych. Na dzień dzisiejszy sytuacja finansowa Powiatu pozwala 
na obsługę tego deficytu i długu. W związku z powyższym Pani Skarbnik poprosiła 
o przyjęcie WPF wraz z autopoprawką.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 
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Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały wraz z autopoprawką i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są pytania odnośnie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej? 

Pan Marcin Frączek stwierdził, że trochę pomogłaby nam sprzedaż, gdyż 
w sprzedaży majątku spadły nam wartości. Zapytał również czy rezygnujemy ze sprzedaży 
Łęguckiego Młyna? Pan radny powiedział, że jeśli mamy przekazywać dla lasów 
państwowych ziemię to powinniśmy się wymieniać na środek trwały, który będzie można 
sprzedać. To jest zawsze pieniądz, który możemy przeznaczyć na inwestycję. Nie oddawajmy 
nikomu nic za darmo, przynajmniej tym, których stać na kupno tego. Pan Frączek powiedział, 
że już wcześniej wspominał jakie są metody, żeby zmusić lasy do wykupienia pewnych 
gruntów. Każda złotówka, to jest wkład własny do kolejnych inwestycji i dlatego będzie on 
tego bronił i tak jak wspominał na poprzedniej sesji, jeśli będzie potrzeba nawet zaciągnąć 
sensowny dług. Stwierdził również, że będzie ponosił rękę za tym, żeby wykorzystać 
wszystkie środki unijne, aby spłynęło jak najwięcej pieniędzy z zewnątrz do Powiatu i żeby 
zrobiono jak najwięcej inwestycji. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że staramy się pozyskać pieniądze ze sprzedaży 
mienia. Ten jeden przypadek dotyczący przekazania całej długości drogi lasom państwowym 
bez rekompensaty był wyjątkiem i nie stanie się regułą, gdyż pozostałe nadleśnictwa 
dokładają nam środki na utrzymanie dróg. Natomiast odnośnie Łęguckiego Młyna, 
rzeczywiście Zarząd podjął decyzję o wycofaniu się ze sprzedaży Łęguckiego Młyna. Cena 
tej nieruchomości została ustalona na poziomie 2.700.000 zł. Po kolejnych przetargach nie 
było chętnych a jeśli pojawiali się chętni to tylko na chwilę a później rezygnowali. 
W związku z powyższym postanowiliśmy pozyskać środki z programu rządowego, które 
dotyczą osób niepełnosprawnych. Dzięki tym środkom chcielibyśmy stworzyć w Łęguckim 
Młynie Powiatowe Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne. Na remont budynku głównego chcemy 
pozyskać prawie 2.600.000 zł z Programu Solidarnościowego. Jest to nowy program 
dotyczący centrów. Pan Starosta wyraził nadzieję, że pozwoli to podnieść wartość tej 
nieruchomości i umożliwi uruchomienie miejsca odpowiedniego dla osób 
niepełnosprawnych. Chcielibyśmy również szerzej rozwinąć Centrum Rehabilitacyjno-
Opiekuńcze w wielu zakresach. Mamy parę budynków do remontów, w związku z tym 
chcielibyśmy remontować po kolei każdy budynek. Pan Starosta zaprosił wszystkich, aby po 
sesji przyjechali do Łęguckiego Młyna w celu zobaczenia jakie są możliwości tego obiektu 
i jednocześnie przyjrzenia się przedstawionej ofercie stworzenia Centrum Opiekuńczo-
Mieszkalnego. Pan Abako powiedział, że warto wejść w ten program rządowy by pozyskać 
kwotę prawie 5.600.000 zł na remont tego budynku i dostosować go do potrzeb osób 
niepełnosprawnych.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że cel jest jak najbardziej słuszny i gratuluje 
pomysłu, z tym że w ten sposób stracimy środki ze sprzedaży majątku. Pan Fraczek zapytał 
czy będą później dotacje na utrzymanie tego ośrodka i czy nie zwiększy to naszych wydatków 
bieżących, gdyż wiąże się to z kosztami ze strony Powiatu a powinniśmy je minimalizować? 
Z drugiej strony Pan Starosta mówi o dofinansowaniu 2.600.000 zł później ponad 5.000.000 
zł. Czy te 5 mln złotych jest to koszt całej inwestycji i 50 na 50 będzie dofinansowanie oraz 
2.600.000 złotych z ministerstwa? 

Pan Andrzej Abako powiedział, że kwota jest jedna a mianowicie 2.600.000 złotych, 
na dostosowanie tego obiektu do osób niepełnosprawnych plus 200.000 zł na doposażenie 
projektu i to wyniesie 2.800.000 zł. Następnie rząd przez kolejne 5 lat zapewnia finansowanie 
całego projektu. Pan Starosta wyraził nadzieję, że tak jak ze środowiskowymi domami 
samopomocy również ten program będzie kontynuowany. Środki finansowe są zbierane 
z Funduszu Solidarnościowego, który będzie cały czas w obiegu i zapewne będzie finansowo 
solidny. Pan Abako powiedział również, że widzi bardzo pozytywny ruch w stosunku do osób 
niepełnosprawnych. Jest wiele zadań i będziemy próbowali wykorzystać je wszystkie, aby 
w sposób poprawny pobudzić Łęgucki Młyn dla osób niepełnosprawnych, którzy będą mogli 
przebywać tam w ciągu dnia jak i całodobowo. Jest wiele środków na ten cel i będziemy 
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starali się wykorzystać je wszystkie. Chcemy tam zrobić remont, dom pasywny, czyli taki, 
który będzie nas kosztował bardzo mało w utrzymaniu. Dzięki czemu środki będzie można 
przekazać na rzecz osób niepełnosprawnych, a nie na utrzymanie samego obiektu. Pan Abako 
wyraził nadzieję, że uda się zamontować pompę ciepła i elektrownię słoneczną. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił, aby udzielać krótkich odpowiedzi, bo odbiegamy od 
tematu a jesteśmy dopiero przy WPF. Zaznaczył, że bardzo by chciał, abyśmy się tego 
trzymali. 

Pan Marcin Frączek powiedział, że bieżące finanse i to o czym mówi jak najbardziej 
wpisuje się w WPF. Zapytał czy dobrze zrozumiał, że dofinansowanie z ministerstwa będzie 
przez pierwsze 5 lat by później utrzymanie tego spadło na naszą głowę? Pieniądze 
ministerialne to fajna rzecz, ale podwyższamy wartość budynku, i pojawiają się pewne obawy 
jeśli chodzi o budżet, bo będzie to biło we wskaźnik, gdyż to nie są pieniądze unijne tylko 
jednak krajowe. Będą się one wliczały do długu. Jednocześnie Pan radny zapewnił, że nie jest 
on temu przeciwny i jest jak najbardziej za stworzeniem takiego miejsca. Jednakże 
powinniśmy mieć na uwadze koszty utrzymania i ewentualne skutki finansowe rodzące się 
w budżecie.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że on ślubu nie bierze dopóki teściowej nie zobaczy, 
więc jeśli dziś przy stole będą próbowali go przekonywać, że to jest super, to on będzie 
przeciwny, gdyż trzeba jechać, zobaczyć i wszystko przemyśleć. Jeśli wyślemy osoby 
niepełnosprawne do miejsca, w którym byłem, to ci wszyscy ludzie pomyślą, że są tam 
skierowani za karę. Najlepiej będzie jechać i zobaczyć jak to wszystko wygląda i czy oni 
w zimie tam dojadą. 

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że idea jest słuszna, tym bardziej, że jest 
możliwość pozyskania środków. Pan Piwcewicz powiedział, że chciałby również 
przypomnieć historię Łęguckiego Młyna. 

 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że rozmawiamy na temat WPF a pytanie dotyczyło 
wycofania dochodów ze sprzedaży i zostało to wyjaśnione, dlatego proponuje zostawić ten 
temat. Kiedy Pan Starosta przygotuje nam pakiet odpowiednich propozycji, wtedy 
zadecydujemy co chcemy dalej robić. W tej chwili nie jest to tematem tego punktu. 

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że on chce tylko krótko odnieść się do tej sprawy 
a mianowicie, że w ten główny obiekt zostały włożone pieniądze powiatowe i miały tam być 
warsztaty doświadczalne dla Szkoły w Olsztynku. Niestety skończyło się to tym, że majątek 
ruchomy został rozkradziony a ośrodek popadł w ruinę. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały wraz z autopoprawką 
bez poprawek. 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2019 - 2034 wraz z autopoprawką, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach 
sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
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ZA: 25, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (25) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław 
Wolak, Artur Wrochna.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/101/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-
2034. 

Załącznik nr 9 
 
Pkt 7. Zatwierdzenie aktualizacji Programu Naprawczego dla Szpitala Powiatowego im. 
Jana Mikulicza w Biskupcu. 
 
  Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o przedstawienie projektu uchwały 
w sprawie zatwierdzenie aktualizacji Programu Naprawczego dla Szpitala Powiatowego im. 
Jana Mikulicza w Biskupcu (druk nr 69). 
  Pan Andrzej Abako powiedział, że projekt uchwały zostanie omówiony przez Panią 
Małgorzatę Górską. 
 Pani Małgorzata Górska powiedziała, że zgodnie z ustawą o działalności leczniczej, 
jeśli w podmiocie leczniczym występuje strata, kierownik musi przygotować program 
naprawczy i przedstawić go podmiotowi tworzącemu do zatwierdzenia. Biorąc pod uwagę, że 
sytuacja w służbie zdrowia jest niepewna, zmienia się dynamicznie, szpital ma już 
opracowany program naprawczy. Podobna uchwała była podejmowana w ubiegłym roku. 
Natomiast w związku z tym, że sytuacja zmienia się cały czas, to szpital aktualizuje ten 
programu. Pani Górska powiedziała, ze radni mieli okazję zapoznać się z materiałami. 
Program naprawczy zawiera szczegółowe informacje finansowe, ekonomiczne. Pani Górska 
powiedziała, że chciałaby się skupić głównie na zdaniach i działaniach, które szpital 
prezentuje w programie naprawczym, które mają służyć poprawie sytuacji ekonomicznej. 
Dlatego też placówka zaproponowała analizę możliwości uruchomienia dodatkowych 
świadczeń medycznych lub alternatywnych sposobów diagnostyki i leczenia, w ramach już 
podpisanych umów z NFZ. Jednym z nich jest podjęcie działań mających na celu pozyskanie 
dofinansowania na zakup nowoczesnego sprzętu na rzecz pracowni tomografii komputerowej, 
jak również podejmowanie działań na rzecz pozyskania dodatkowych źródeł finansowych z 
przeznaczeniem na remonty, inwestycje, zakup sprzętu, wyposażenia. Partnerami są tu 
prywatni sponsorzy, środki budżetu państwa, środki unijne oraz Gmina Biskupiec, która 
również się dokłada. Również wszechstronna promocja szpitala jest wykorzystywana jako 
sposób na pozyskanie pacjentów ale i kadry medycznej, z którą jest problem praktycznie we 
wszystkich placówkach medycznych oraz poszukiwanie partnerów do wspólnej realizacji 
zadań, programów lub udzielania świadczeń. Jest też grupa zadań, które szpital realizuje na 
bieżąco. Są to zadania, które pojawiają się i pojawiały się w poprzednim programie 
naprawczym jak i w tym nowo zaktualizowanym. Są to zagadnienia związane z ustaleniem 
miesięcznego limitu godzin pracy lekarzy kontraktowych, analiza kosztów zabiegów 
w zależności od stosowanych w trakcie zabiegów chirurgicznych a uzyskanym efektem 
końcowym, analizą kosztochłonnych procedur w porównaniu do wysokości ich finansowania 
przez NFZ, czy też skrupulatna analizą realizacji ryczałtów w poszczególnych oddziałach 
i poradniach. Pani Górska wspomniała również, że udało się zrealizować kilka punktów 
z poprzedniego programu naprawczego a mianowicie dostosowanie  działalności pododdziału 
chirurgii dziecięcej, dokonanie podziału godzin pracy poradni w zależności od rozwiązań 
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systemowych oraz zmniejszenie łóżek szpitalnych z 234 do 199. Część zadań których 
szpitalowi nie udało się z różnych względów zrealizować, pojawiają się w nowym programie. 
Szpital będzie podejmował działania, żeby jak najwięcej z tych zadań zrealizować, bo są to 
zadania, które maja poprawić sytuację szpitala.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Marcin Frączek zapytał, czy dobrze zrozumiał, że budujemy nowy blok, 

modernizujemy stary i jednocześnie ograniczamy liczbę łóżek?  
Pani Małgorzata Górska powiedziała, że Pan radny dobrze zrozumiał jej 

wypowiedź. W szpitalu była liczba łóżek, która i tak nie była wykorzystywana, z uwagi na 
normy zatrudnienia pielęgniarek. Pomimo tego, blok będzie miał tyle samo stanowisk co 
miał, wiec szpital będzie cały czas realizował zabiegi i nie wstrzyma funkcjonowania. 
Reasumując wszystko działa poprawnie.  

Pan Artur Wrochna powiedział, że to w ogóle jest nielogiczne, bo rząd ustalił normy 
pielęgniarek na dany szpital i oddział, które są nierealne. Tym samym szpitale ratują się w ten 
sposób, że kto miał za dużo łóżek to je dzisiaj formalnie wycofuje, żeby normy się zgadzały, 
ale przede wszystkim, żeby zgadzała się liczba pielęgniarek i pielęgniarzy, których w Polsce 
brakuje, i to stad ten manewr. 

Pan Jerzy Laskowski podziękował za wyjaśnienie i zarządził głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
aktualizacji Programu Naprawczego dla Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza 
w Biskupcu bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur 
Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Jarosław Wolak  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Programu Naprawczego dla Szpitala Powiatowego im. 
Jana Mikulicza w Biskupcu, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur 
Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
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Jarosław Wolak. 
Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/102/2019 w sprawie 

zatwierdzenia aktualizacji Programu Naprawczego dla Szpitala Powiatowego im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu. 
 

Załącznik nr 10 
 
Pkt 8. Powołanie Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko Dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie powołania Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko Dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu (druk nr 70). 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że na początku sesji pożegnaliśmy Pana Dyrektora 
Marka Pietrasa wieloletniego dyrektora Szpitala im. Mikulicza w Biskupcu. W związku z tym 
musimy rozpocząć procedurę związaną z wyborem nowego dyrektora. W związku 
z powyższym Zarząd powołał komisję w składzie: Andrzej Abako – jako Przewodniczący 
Komisji konkursowej, Joanna Michalska, Artur Wrochna, Stanisław Niepsuj, Maria 
Bąkowska, Małgorzata Górska oraz Katarzyna Nowakowska jako przedstawiciel Rady 
Społecznej Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. Pan starosta poprosił 
o przyjęcie projektu uchwały.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 
o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Waldemar Jodko powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Spraw Społecznych o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
powołania Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 
Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna  
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Moszczyński  
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Wolak  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia 
konkursu na stanowisko Dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu, 
w brzmieniu przekazanym radnym  w materiałach sesyjnych.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Andrzej Moszczyński  
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Wolak 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/103/2019 w sprawie powołania 

Komisji konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora 
Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 

 
 

Załącznik nr 11 
 
Pkt 9. Powierzenie zadań jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że punkt ten zawiera trzy projekty uchwał m.in. 
projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jeziorany realizacji zadania pn. ,,Remont 
dróg powiatowych Nr 1434N (ul. Sienkiewicza) oraz Nr 1483N (ul. Wipsowska) 
znajdujących się na terenie miasta Jeziorany”, (druk nr 71). W związku z powyższym poprosił 
Pana Andrzeja Abako o przedstawienie powyższego projektu uchwały. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że zarówno Gmina Jeziorany jak i Gmina Jonkowo  
wystąpiła do Powiatu Olsztyńskiego o możliwość zrobienia zadań, które należałyby do 
Powiatu. W zmianach budżetowych, w Gminie Jeziorany skutek finansowy dla Powiatu 
wyniesie 46.740 zł a w Jonkowie po 500 zł na zadanie. Zostanie tam wykonana nakładka 
asfaltowa na drodze powiatowej, przy współudziale finansowania na takim samym poziomie 
Gminy Jeziorany. Pan Starosta poprosił o przyjęcie tej uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Jeziorany realizacji zadania pn. ,,Remont dróg powiatowych Nr 1434N (ul. 
Sienkiewicza) oraz Nr 1483N (ul. Wipsowska) znajdujących się na terenie miasta Jeziorany” 
bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
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Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur 
Wrochna.  
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Wolak  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie powierzenia Gminie Jeziorany realizacji zadania pn. ,,Remont dróg powiatowych 
Nr 1434N (ul. Sienkiewicza) oraz Nr 1483N (ul. Wipsowska) znajdujących się na terenie 
miasta Jeziorany”, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 24, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (24) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew 
Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, 
Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew 
Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur 
Wrochna.  
NIEOBECNI (1) 
Jarosław Wolak. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłosne. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/104/2019 w sprawie 

powierzenia Gminie Jeziorany realizacji zadania pn: ,,Remont dróg powiatowych Nr 
1434N (ul. Sienkiewicza) oraz Nr 1483N (ul. Wipsowska) znajdujących się na terenie 
miasta Jeziorany”. 
 

Załącznik nr 12 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadania pn. „Wykonanie 
utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1407N w miejscowości Jonkowo na odcinku ul. 
Klonowa – cmentarz”. Pan Przewodniczący zwrócił jednak uwagę, iż w tytule zadania 
nastąpiła oczywista omyłka pisarska w numerze drogi, dlatego poprawna nazwa zadania 
powinna brzmieć: „Wykonanie utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1203N 
w miejscowości Jonkowo na odcinku ul. Klonowa – cmentarz” (druk nr 72) 
 Pan Andrzej Abako powiedział, że tym razem Wójt Gminy Jonkowo Pan Wojciech 
Giecko wystąpił do Zarządu Powiatu o wykonanie utwardzonego odcinka pobocza. Zarząd 
wyraził zgodę na to zadanie. Koszt Powiatu to kwota 500 zł. Pan Starosta poprosił o przyjęcie 
tej uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Jonkowo realizacji zadania pn: „Wykonanie utwardzonego pobocza drogi powiatowej 
Nr 1203N w miejscowości Jonkowo na odcinku ul. Klonowa – cmentarz”. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadania pn: „Wykonanie utwardzonego 
pobocza drogi powiatowej Nr 1203N w miejscowości Jonkowo na odcinku ul. Klonowa – 
cmentarz” z uwzględnieniem wspomnianej zmiany. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/105/2019 w sprawie 

powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadania pn: „Wykonanie utwardzonego 
pobocza drogi powiatowej Nr 1203N w miejscowości Jonkowo na odcinku ul. Klonowa – 
cmentarz”. 

Załącznik nr 13 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadań pn. 1) „Wykonanie 
utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1419N w miejscowości Garzewko”, 
2) „Wykonanie utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1368N w miejscowości 
Mątki”(druk nr 73) 

Pan Andrzej Abako powiedział, że również w tym przypadku Wójt Gminy Jonkowo, 
Pan Wojciech Giecko wystąpił do Zarządu Powiatu z prośbą o wykonanie tego zadania. 
Zarząd wyraził zgodę. Koszt Powiatu to kwota 500 zł. Pan Starosta poprosił o przyjęcie tej 
uchwały. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie powierzenia 
Gminie Jonkowo realizacji zadania pn. 1) „Wykonanie utwardzonego pobocza drogi 
powiatowej Nr 1419N w miejscowości Garzewko”, 2) „Wykonanie utwardzonego pobocza 
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drogi powiatowej Nr 1368N w miejscowości Mątki” bez poprawek. 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Małgorzata Chyziak  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadania pn. 1) „Wykonanie utwardzonego 
pobocza drogi powiatowej Nr 1419N w miejscowości Garzewko”, 2) „Wykonanie 
utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1368N w miejscowości Mątki”, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/106/2019 w sprawie 

powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadań pn. 1) „Wykonanie utwardzonego 
pobocza drogi powiatowej Nr 1419N w miejscowości Garzewko”, 2) „Wykonanie 
utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1368N w miejscowości Mątki”. 

 
Załącznik nr 14 

 
Pkt 10. Przyjęcie Raportu z wykonania w latach 2017-2018 Programu Ochrony 
Środowiska Powiatu Olsztyńskiego do 2020 roku. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania w latach 2017-2018 Programu Ochrony 
Środowiska Powiatu Olsztyńskiego do 2020 roku (druk nr 74). 
 Pan Andrzej Abako poprosił Panią Anetę Świeczkowską o przedstawienie projektu 
tej uchwały. 
 Pani Aneta Świeczkowska powiedziała, że ustawa Prawo ochrony środowiska 
nakazuje sporządzenie co dwa lata raportu z wykonania programu ochrony środowiska. 
Ponieważ taki program został sporządzony, uchwalony i obowiązywał w 2017 roku, do 
raportu przyjęto dane z lat 2017 i 2018, które oparto na podstawie informacji oraz danych 
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statystycznych monitoringowych. Na podstawie tych danych można stwierdzić, że w tym 
okresie raportowania, czyli w czasie tych dwóch lat, miało miejsce wiele przedsięwzięć 
inwestycyjnych i edukacyjnych, które jeśli nie od razu to z całą pewnością w przyszłości będą 
wpływały na poprawę ochrony środowiska. Ważną kwestią jest ochrona powietrza i coraz 
bardziej popularna poprawa efektywności energetycznej. Dlatego dane zawarte w tym 
raporcie również potwierdzają taki trend, który przejawia się w formie realizacji inwestycji 
polegających na termomodernizacji budynków głównie użyteczności, wymianie stolarki 
okiennej i drzwiowej, wymianie kotłów opalanych paliwem stałym. Jest to bardzo istotne 
z punktu widzenia ekonomicznego. W ciągu dwóch lat na terenie gmin przeprowadzono 
bardzo istotne inwestycje polegające na przebudowie dróg. Dzięki wymianie nawierzchni, 
sadzeniu zieleni osłonowej oraz usytuowaniu dróg w oddaleniu od miejscowości zmniejszyły 
się uciążliwości hałasowe. Bardzo istotna zmianą, która nastąpiła w tym okresie a dokładnie 
w 2018 roku od 1 stycznia zaczęło funkcjonować Państwowe Gospodarstwo Wodne - Wody 
Polskie, które przejęło gospodarowanie wodami a także odgrywają bardzo dużą rolę jeśli 
chodzi o ochronę przeciwpowodziową i przeciwsuszową. Bardzo pozytywnie ocenia się 
wzrost lesistości w Powiecie Olsztyńskim i jest to ogólnokrajowy trend, w który wpisuje się 
w Powiat. Obecnie w Powiecie mamy 39% powierzchni leśnej i jest tych lasów więcej o 
ponad 7% niż średnia krajowa w województwie i prawie 10% więcej niż średnia krajowa. 
Nadal jednak jak pokazują dane zawarte w raporcie, wymaganych jest wiele inwestycji w 
kierunku polegającym na budowie sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Również zalecana 
jest i bardzo uzasadniona termomodernizacja i wymiana starych kotłów opalanych paliwem 
stałym w domach jednorodzinnych i wielorodzinnych. Ogólnie można powiedzieć, że stan 
środowiska w Powiecie Olsztyńskim nie pogorszył się, natomiast zaleca się kontynuowanie 
działań, które mają na celu ochronę środowiska lub sprzyjają ochronie środowiska. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki debatowała nad tym 
programem ponad godzinę, niemniej była to dobra lekcja, zwłaszcza, że Powiat nie jest ściśle 
wpisany w ochronę środowiska jako taką. Sporządzane są raporty to fakt, ale Powiat 
pozostaje z dziurą w środku i kiedy już mówimy o termomodernizacji tego obiektu to padły 
pytania, czy to jest walka o ochronę środowiska w Powiecie. Niemniej jednak popłynęło 
szereg cennych uwag, w tym do Pana Przewodniczącego Rady, w których zwracamy uwagę, 
aby korzystać z opracowań, które są prowadzone przez WIOŚ i inne organizacje, gdzie mówi 
się o badaniach jakości wód, co też się zmieniło się w przeciągu kilka lat. Czy jeszcze nad 
jeziorami można umieścić i ile różnego rodzaju przedsięwzięć i czy liczba odwiedzających te 
jeziora jest wystarczająca. Dość duża uwaga popłynęła w kierunku jakości wód w rzekach. 
Tak jak tutaj państwo radni mówili, że dzisiaj nie ma się kto zajmować oczyszczaniem rzek 
i rowów. Niestety zanieczyszczenia zostają w rzece, gniją i powodują zanieczyszczenie. 
Przykładem może być tu chociażby małe jeziorko w centrum Barczewa, gdzie musieliśmy je 
oczyścić, gdyż w czerwcu nie dało się tam mieszkać. Wiele rzeczy zaniechano tak jak 
melioracje. Były spółki wodne, które czyściły urządzenia a dzisiaj zajeżdżamy na drogę 
powiatową gdzie zarwany jest przepust a wody nie ma gdzie odprowadzić, bo rów jest tak 
zarośnięty, że już tam nic nie płynie a raczej stegnuje. Ukazuje się nowa ustawa, która mówi 
o lokalizacji kurników, ferm i tu pojawi się wiele problemów. Teraz należy zadać sobie 
pytanie, jaka jest rola powiatów a jaka wójtów czy burmistrzów, gdzie Sanepid mówi tak, 
WIOŚ tego nie uchyla a ten wójt jest straszony, że jeśli nie pozwoli nam wybudować to my 
go do sądu pozwiemy. Niemniej jednak opinia Komisji Gospodarki co do zrealizowanego na 
tym etapie i z tymi wytycznymi raportu jest pozytywna.  

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie wniosku Komisji Gospodarki o przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
Raportu z wykonania w latach 2017-2018 Programu Ochrony Środowiska Powiatu 
Olsztyńskiego do 2020 roku bez poprawek. 
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Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 

Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania w latach 2017-2018 Programu Ochrony 
Środowiska Powiatu Olsztyńskiego do 2020 roku, w brzmieniu przekazanym radnym 
w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki , Jarosław Wolak. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/107/2019 w sprawie przyjęcia 

Raportu z wykonania w latach 2017-2018 Programu Ochrony Środowiska Powiatu 
Olsztyńskiego do 2020 roku. 

 
Załącznik nr 15 

 
Pkt 11. Funkcjonowanie szkół działających na terenie powiatu olsztyńskiego. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie tygodniowego wymiaru zajęć niektórych 
nauczycieli oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu 
zaocznym (druk nr 75). 
 Pan Andrzej Abako poprosił Panią Barbarę Guga o przedstawienie projektu tej 
uchwały. 

Bani Barbara Guga powiedziała, że zmiana tej uchwały jest spowodowana zmianą 
przepisów oświatowych. Po pierwsze zmiana karty nauczyciela, która wprowadza w ramach 
art. 42 zapis, iż dla nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół 
obowiązkowy wymiar tych godzin wynosi 20 tygodniowo. Jest jeszcze jeden zapis, który 
jeszcze bardziej wskazuje na potrzebę wprowadzenia zmiany obowiązującego wymiaru 
godzin a mianowicie rozporządzenie w sprawie ramowych planów nauczania, który mówi, że 
w ramach kształcenia zawodowego 50% godzin przeznacza się na kształcenie praktyczne, co 
oznacza, że w cyklu kształcenia np. technikum 5 letniego, 56 godzin jest ogółem na 
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kształcenie zawodowe, w tym połowa 28 godzin jest przeznaczona na kształcenie praktyczne. 
Oznacza to, że w cyklu, na jeden oddział przypada 6 godzin. To jest niewielka ilość godzin 
w stosunku do tej liczby. Do tej pory część nauczycieli realizowała praktyczną naukę zawodu 
w wymiarze 22 godzin a część nauczycieli realizowała 18 godzin. Wprowadzając 20 godzin 
pensum ujednolicamy zasadę Ustawodawca postanowił to zmienić, ujednolicić tą zasadę 
wprowadzając nie więcej niż 20 godzin. Ta propozycja 20 godzin jest propozycją Zarządu 
Powiatu, żeby przyjąć obowiązujące pensum na terenie naszych szkół. Żaden z nauczycieli 
nie realizuje swojego pensum tylko w wymiarze tych 20 godzin. Najczęściej są to pensa 
łączone, i tak np. w jednej ze szkół mamy 3 nauczycieli, którzy uczą praktycznej 
i teoretycznej nauki zawodu i pensum ich będzie wynosiło nie 20 ale 18 (mała ilość godzin), 
lub 18 i 6, czyli jedna osoba będzie miała 19 godzin. Wszyscy będą mieli godziny 
nadwymiarowe. Nikomu nie grozi obniżenie podstawy wymiaru. W Powiecie wymiar ten jest 
w granicach 11, 12 osób. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez 
poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji bez 
poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty większością głosów. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie tygodniowego wymiaru zajęć 
niektórych nauczycieli oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć 
w kształceniu zaocznym, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
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Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/108/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie tygodniowego wymiaru zajęć niektórych nauczycieli oraz zasad zaliczania do 
wymiaru godzin poszczególnych zajęć w kształceniu zaocznym. 

Załącznik nr 16 
 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 
uchwały stwierdzenia przekształcenia Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Krzysztofa Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku 
w Centrum Kształcenia Zawodowego wchodzące w skład Zespołu Szkół im. Krzysztofa 
Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku (druk nr 76). 
 Pan Andrzej Abako poprosił Panią Barbarę Guga o przedstawienie projektu tej 
uchwały. 
 Pani Barbara Guga powiedział, że uchwała w sprawie przekształcenia również 
wynika z ustawy. Do końca listopada jesteśmy zobowiązani dokonać takiego przekształcenia, 
ponieważ utworzony został już w latach 2004 Ośrodek Dokształcenia Doskonalenia 
Zawodowego wchodzącego w skład Zespołu Szkół w Olsztynku. Ten ośrodek miała służyć 
i służy uczniom tej szkoły, celem przeprowadzenia teoretycznej nauki zawodu. Cel był trochę 
szerszy, niestety problemy z noclegami nie pozwoliły przyjmować uczniów z zewnątrz a tym 
samym pobierać odpłatności. Po konsultacjach i rozmowach dotyczących przyszłości dla tego 
ośrodka, Pani Dyrektor zwróciła się w formie pisemnej do Zarządu o utrzymanie a tym 
samym przekształcenie Ośrodka Dokształcenia Doskonalenia Zawodowego wchodzącego  
skład Zespołu Szkół w Olsztynku w Centrum Kształcenia Zawodowego. Zgodnie 
z rozwiązaniami proponowanymi przez Panią Dyrektor, do zadań takiego Centrum będzie 
należało organizowani szkoleń dla nauczycieli praktycznej i teoretycznej nauki zawodu oraz 
będzie możliwość przyjmowania osób z zewnątrz. Jeśli chodzi o zabezpieczenie noclegów 
będą to ośrodki w Mierkach. Nie jest to daleko i można to wykorzystać na miejsca 
noclegowe. Za kształcenie zawodowe odbywające się w Centrum będą pobierane opłaty od 
uczestników, czyli uczniów, którzy będą przyjeżdżać z innych powiatów czy nawet z całego 
województwa. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez 
poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji bez 
poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie stwierdzenia przekształcenia Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Krzysztofa Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku 
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w Centrum Kształcenia Zawodowego wchodzące w skład Zespołu Szkół im. Krzysztofa 
Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach 
sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki , Jarosław Wolak 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/109/2019 w sprawie 

stwierdzenia przekształcenia Ośrodka Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. Krzysztofa Celestyna Mrongowiusza w 
Olsztynku w Centrum Kształcenia Zawodowego wchodzące w skład Zespołu Szkół im. 
Krzysztofa Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku. 

Załącznik nr 17 
 
Pkt 12. Ustalenie wysokości opłat i kosztów za usunięcie pojazdu z drogi na obszarze 
Powiatu. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat na rok 2018 za usunięcie pojazdu z drogi na 
obszarze powiatu olsztyńskiego i jego parkowanie (druk 77). 

Pan Andrzej Abako poprosił o Panią Joannę Michalską o przedstawienie projektu tej 
uchwały. 

Pani Joanna Michalska powiedział, że w związku z tym, że zmieniło się 
orzecznictwo sądowe związane z pobieraniem opłat za usuwanie i parkowanie pojazdów na 
obszarze naszych dróg, musieliśmy dostosować nasze uchwały. Uchwała 2018 roku straciła 
ważność, w związku z tym uwzględniając wszystkie założenia jakimi powinniśmy kierować 
się przy ustalaniu tych stawek, zostały one przeanalizowane i dostosowane do obecnie 
obowiązujących przepisów. Ze względu na to, że niektóre sprawy z 2018 roku toczą się, 
dlatego musieliśmy tą uchwałę podnieść. Na koniec Pani Wicestarosta poinformowała, że 
w 2018 roku zostało usuniętych 77 pojazdów z czego 53 zostały odebrane. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki o ustalenie wysokości opłat na rok 2018 za 
usunięcie pojazdu z drogi na obszarze powiatu olsztyńskiego i jego parkowanie bez 
poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
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Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości opłat na rok 2018 za usunięcie pojazdu z drogi na obszarze 
powiatu olsztyńskiego i jego parkowanie, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/110/2019 w sprawie ustalenia 
wysokości opłat na rok 2018 za usunięcie pojazdu z drogi na obszarze powiatu 
olsztyńskiego i jego parkowanie. 

 
Załącznik nr 18 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów na rok 2019 za 
usunięcie pojazdu z drogi na obszarze Powiatu Olsztyńskiego i jego parkowanie (druk 78). 

Pan Andrzej Abako poprosił Panią Joannę Michalską o przedstawienie projektu tej 
uchwały. 

Pani Joanna Michalska powiedziała, że uchwała ta również ma za zadanie 
dostosować stawki za usuwanie i parkowanie, ale na rok bieżący. Obecnie 63 pojazdy zostały 
usunięte, 48 pojazdów odebrano a 48 znajduje się na parkingu. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów na rok 2019 za 
usunięcie pojazdu z drogi na obszarze Powiatu Olsztyńskiego i jego parkowanie bez 
poprawek.  

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
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Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów na rok 2019 za 
usunięcie pojazdu z drogi na obszarze Powiatu Olsztyńskiego i jego parkowanie, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (22) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Ewa Dutka, Marcin Frączek, 
Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, 
Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian Piwcewicz, Iwona 
Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, 
Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
BRAK GŁOSU (1) 
Grzegorz Drozdowski  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/111/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów na rok 2019 za usunięcie pojazdu z drogi 
na obszarze Powiatu Olsztyńskiego i jego parkowanie. 
 

Załącznik nr 19 
 
Pkt 13. Ustalenie opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem 
zbiorowym. 
 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że punkt ten został poszerzony i zawiera dwie 
uchwały. Pierwsza dotyczy ustalenia opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym 
transportem zbiorowym wraz z autopoprawką (druk nr 79). Pan Jerzy Laskowski poprosił 
Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu tej uchwały. 

Pan Andrzej Abako poprosił Pana Jacka Szydło o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Jacek Szydło powiedział, że jest to uchwała konieczna do podjęcia przez Radę 

Powiatu w związku z przygotowywanymi dwoma liniami pilotażowymi związanymi 
z powiatowym transportem zbiorowym. Jedna linia będzie zorganizowana w Gminie Kolno 
i Jeziorany, a druga linia w Gminach Świątki i Jonkowo. W związku z tym musimy podjąć 
uchwałę ustalającą, proponującą obowiązujące ceny biletów. Pan Szydło powiedział, że 
proponowane ceny biletów to: bilet jednorazowy na okaziciela (normalny 4 zł, ulgowy 2 zł), 
bilet miesięczny (normalny 80 zł, ulgowy 40 zł).  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że Komisja Gospodarki podczas środowego 
spotkania odstąpiła od podjęcia uchwały w tym dniu. Niemniej jednak, w dniu dzisiejszym 
Komisja obradowała podczas przerwy, gdzie Pan członek Zarządu - Jacek Szydło przedstawił 
wszystkie dane dotyczące ustalenia opłat za usługi przewozowe jak i w sprawie uprawnień do 
zwolnień i ulg za przejazdy wraz z autopoprawką. Pan Szydło udzielił wyczerpujących 
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odpowiedzi na wszystkie pytania zadawane przez radnych. W związku z powyższym Komisja 
pozytywnie opiniuje projekt uchwały wraz z autopoprawką i wnioskuje o przyjęcie bez 
poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały w sprawie 
ustalenia opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem zbiorowym 
wraz z autopoprawką bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem 
zbiorowym w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/112/2019 w sprawie ustalenia 

opłat za usługi przewozowe wykonywane powiatowym transportem zbiorowym. 
 
 

Załącznik nr 20 
 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że kolejną uchwałą dotyczącą omawianego punktu 
jest uchwała w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy wykonywane 
powiatowym transportem zbiorowym. 

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu tej 
uchwały. 

Pan Andrzej Abako poprosił Pana Jacka Szydło o przedstawienie projektu uchwały. 
 Pan Jacek Szydło powiedział, że jest to następna uchwała związana z organizacją 
publicznego transportu zbiorowego przez Powiat. Podjęcie tej uchwały umożliwi odzyskanie 
ulg związanych z realizacją tego transportu, więc jest to pewnego rodzaju formalność 
wynikająca z ustawy o uprawnieniach do ulgowych przejazdów środkami publicznego 
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transportu. Operatorzy poprzez organizatora transportu zbiorowego, po przyjęciu tej uchwały 
będą mieli możliwość uzyskania przychodu z tytułu zastosowanych ulg.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Gospodarki o przedstawienie 
sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Lech Nitkowski powiedział, że w dniu dzisiejszym Komisja Gospodarki po 
wysłuchaniu argumentów Pana Jacka Szydło pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Gospodarki dotyczącego projektu uchwały w sprawie  
ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy wykonywane powiatowym 
transportem zbiorowym bez poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak. 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłosnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy wykonywane powiatowym 
transportem zbiorowym, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/113/2019 w sprawie 

ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy wykonywane powiatowym 
transportem zbiorowym. 

 
Załącznik nr 21 

 
Pkt 14. Zmiany w rocznym programie współpracy z organizacjami pozarządowymi na 
rok 2019. 

 
Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Andrzeja Abako o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Powiatu Olsztyńskiego 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 
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Pan Andrzej Abako poprosił Panią Barbarę Guga o przedstawienie projektu tej 
uchwały. 

Pani Barbara Guga powiedziała, że zmiana tej uchwały dotyczy jednego zadania 
i zmiany kwoty z 48.000 zł na 53.000 zł a zadanie brzmi: ,,Udzielanie stypendiów 
absolwentom gimnazjów uczniom szkół ponadgimnazjalnych, studentom pochodzącym 
z terenów Powiatu osiągającym wysokie wyniki w nauce i znajdujących się w trudnej sytuacji 
materialnej. Tytuł ten ma brzmienie jeszcze sprzed zmiany, o której dzisiaj rozmawiamy. 
Z pewnością w kolejnej uchwale dostosujemy ją do zasad, które zostały tu omówione, czyli 
bez zapisu odnośnie sytuacji materialnej. Pierwotna uchwała podejmowana była na początku 
roku a w związku z tym taki zapis tu widnieje. Kwota 5.000 zł została wprowadzona na 
podstawie deklaracji a nawet uchwały Rady Miasta Dobre miasto, która przeznacza 
Powiatowi 5.000 zł na cel jakim jest udzielenie stypendiów.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pani Krystyna Szter powiedziała, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez 
poprawek. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 
w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji bez 
poprawek. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy Powiatu Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2019, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego 
Wyniki głosowania: 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Marian 
Piwcewicz, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, 
Jacek Szydło, Stanisław Trzaskowski, Jerzy Tytz, Artur Wrochna.  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr VII/114/2019 zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Powiatu Olsztyńskiego 
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z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019. 

Załącznik nr 22 
 
Pkt 15. Rozpatrzenie petycji. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęła petycja Pana K.Ł. z dnia 31 lipca 
2019 r., dotycząca wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów w Starostwie 
Powiatowym w Olsztynie. Pan Przewodniczący odczytał treść wspomnianej petycji (stanowi 
załącznik nr 23 do protokołu). Zaznaczył również, że petycja zgodnie z procedurą została 
przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, dlatego też poprosił Przewodniczącą 
Komisji o zabranie głosu w tej sprawie.  
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że w dniu 1 sierpnia 2019 r. do Rady Powiatu 
w Olsztynie wpłynęła petycja Pana K.Ł. radcy prawnego, z wnioskiem o: 
- wprowadzenie w Starostwie Powiatowym w Olsztynie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów, zgodnej z zaleceniami Centralnego Biura Antykorupcyjnego, 
- wyznaczenie w Starostwie osoby odpowiedzialnej za egzekwowanie tej polityki, 
- wprowadzenie mechanizmu kontroli naruszeń wspomnianej polityki, 
- ustanowienie konsekwencji za nieprzestrzeganie Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów. 
W dniu 21 sierpnia 2019 r. wnoszący uzupełnił petycję wyjaśnieniem, że Polityka 

Zarządzania Konfliktem Interesów ma odnosić się do radnych powiatowych, a nie 
pracowników Starostwa. 

Petycja została przekazana Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która po zapoznaniu 
się z petycją i jej przeanalizowaniu wypracowała opinię, w której stwierdziła, że 
przedmiotowa petycja nie może zostać uwzględniona. 

Komisja stwierdziła, że ustawa z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym 
(Dz. U. z 2019 r., poz. 511) nie daje radzie powiatu upoważnienia do ustanawiania 
i stosowania jakichkolwiek sankcji wobec radnych.  

Ponadto przepisy prawa przytaczanej powyżej ustawy nie dają żadnemu organowi 
rady oraz innym radnym podstawy prawnej do oceny sprawowania mandatu przez radnego. 
Mandat radnego ma charakter mandatu wolnego. 

Przepisy art. 23 i 24 oraz art. 25a i 25b ustawy o samorządzie powiatowym wyraźnie 
wskazują zakazy związane z podejmowaniem działalności kolidującej z wykonywanym 
mandatem radnego. Sankcje za ich nieprzestrzeganie wynikają wprost z ww. przepisów, 
wprowadzenie więc dodatkowych uregulowań powielających obowiązujące już normy prawa 
należy uznać za nadmierne.  

W związku z powyższym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 
17 września br., uznała, że żądania zawarte w petycji nie mogą zostać uwzględnione.  

Jednocześnie Komisja postanowiła zarekomendować wszystkim radnym Powiatu 
Olsztyńskiego zapoznanie się z publikacją pn. „Korupcja polityczna. Wskazówki dla 
przedstawicieli organów władzy wybieranych w wyborach powszechnych”, opracowaną 
przez Centralne Biuro Antykorupcyjne i opublikowaną na stronie internetowej: 
http://www.antykorupcja.gov.pl.  

Pani Iwona Plaskota zaznaczyła, iż w petycji wyraźnie jest napisane do kogo jest ona 
skierowana. Adresatami niniejszej publikacji są przedstawiciele organów władzy wybierani 
w wyborach powszechnych, w  tym kandydaci na niżej wymienione stanowiska i funkcje: 
Prezydent-1, posłowie do Parlamentu Europejskiego-51, senatorowie RP-100, posłowie RP-
460, prezydenci miast-107, burmistrzowie-806, wójtowie-1565, radni gmin, powiatów, 
województw-46.797 (łącznie 50.000 osób). Pani Przewodnicząca powiedziała, że Komisja 
uznała, że petycja Pana K.Ł. z dnia 31 lipca 2019 roku nie może zostać uwzględniona.  
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 Pan Lech Nitkowski zapytał kiedy Polityka ta była opracowywana? 
 Pan Jerzy Laskowski odpowiedział, że w 2016 roku. 
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 Pan Artur Wrochna powiedział, że odnosimy się do przepisów prawa a nie do 
broszury, która została wydana. Ta osoba zapewne podobne petycje kieruje do większości 
albo wszystkich rad w Polsce. Natomiast interpretacja jest jasna i nie będziemy sobie sami 
ustanawiać kolejnych zapór, kiedy obowiązuje nas przestrzeganie prawa i tu są jasne przepisy 
w tej materii. 
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że Pan K.Ł. wystosował tą petycję do wszystkich 
rad powiatów i do wszystkich gmin. 
 Pan Marian Piwcewicz powiedział, że wnioskował o to, aby wszyscy radni zapoznali 
się z tym opracowaniem. Jest to opracowanie solidne, przygotowane w oparciu o kilkanaście 
pozycji literaturowych, zawierających różne przepisy i przykłady zdarzeń, których na dzień 
dzisiejszy nawet nie jesteśmy sobie w stanie wytłumaczyć. W tym opracowaniu są pewne 
rzeczy, które dają dużo do myślenia, np. w sprawach oświadczeń majątkowych. Jeden 
z zapisów brzmi ,,…uwzględni majątek współmałżonka jeśli nie posiadają rozdzielności 
majątkowej…..”. Do tej pory w oświadczeniach majątkowych tego nie było. Pan Piwcewicz 
powiedział, że najlepiej byłoby opracować kodeksu etyki samorządowca, ale jest to 
praktycznie nierealne. My jako radni nie możemy karać, bo to dotyczy nas i musimy 
postępować zgodnie z obowiązującym prawem i abyśmy nie próbowali pewnych rzeczy 
naginać, które mogą mieć znamiona korupcyjne czy też korupcji politycznej. Wszyscy radni 
powinni się z tym zapoznać i powinno być to dołączone do statutu  Powiatu dla przyszłej 
kadencji. 
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że jeśli chodzi o oświadczenia majątkowe, to jeśli 
jest wspólnota majątkowa to wykazuje się wszystko co jest w majątku, dlatego dziwi to co 
mówi Pan Piwcewicz. Tak było, jest i będzie .Dla najważniejszych osób w państwie ma być 
wprowadzony przepis, że małżonkowie będą zobligowani do składania takich oświadczeń 
majątkowych, i to jest nowość. Będzie to jednak obowiązywało tylko najważniejsze osoby 
w państwie a my nie jesteśmy najważniejsi. 
 Następnie Pan Jerzy Laskowski odczytał treść uchwały i zarządził głosowanie 
w sprawie jej podjęcia w odczytanym brzmieniu. 

Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Jan Dowgielewicz, Grzegorz Drozdowski, Ewa Dutka, 
Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił Kuźniewski, 
Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Artur Wrochna.  
PRZECIW (2) 
Marian Piwcewicz, Stanisław Trzaskowski.  
BRAK GŁOSU (1) 
Jerzy Tytz  
NIEOBECNI (2) 
Zbigniew Czabrycki, Jarosław Wolak.  

Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr  VII/115/2019 w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem 
Interesów w Starostwie Powiatowym w Olsztynie. 
 

 
Załącznik nr 23 
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Pkt 16. Rozpatrzenie skargi. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęła skarga Państwa N. i J. K. na 
działania Starosty Olsztyńskiego. Następnie Pan Przewodniczący odczytał treść skargi 
(stanowi załącznik nr 24 do protokołu) i zapytał czy na są obecne osoby skarżące. Wobec 
braku skarżących Pan Przewodniczący poprosił o zabranie głosu przez Przewodniczącą 
komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 Pani Iwona Plaskota powiedziała, że Komisja nie zapoznała się z całością materiału 
i nie dokonała wizji lokalnej, która pozwoli zobaczyć jak to wygląda w rzeczywistości. 
W związku z tym Komisja zwraca się do Przewodniczącego o wystosowanie do 
zainteresowanych pisma informującego o przesunięciu terminu rozpatrzenia skargi na koniec 
października 2019 roku. 
 Pan Jerzy Laskowski zapytała, czy są głosy w dyskusji? 

Wobec braku głosów Pan Jerzy Laskowski zamknął punkt 16. 
 
Pkt 17. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pan Jerzy Laskowski poinformował, że wpłynęło pismo od Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego z informacją o udzieleniu dotacji Parafii Greckokatolickiej pw. 
św. Mikołaja w Dobrym Mieście w wysokości 30.000 zł. Wpłynęło również pismo od 
Fundacji Fundusz Ziemi Olsztyńskiej skierowane do Radnych Powiatu Olsztyńskiego 
z podziękowaniami za zaangażowanie we wspieraniu Fundacji. Pan Laskowski 
poinformował, że pismo zostało mu przekazane osobiście podczas uroczystej Gali, która 
odbyła się 23.09.2019 roku na sali sesyjnej podczas wręczania stypendiów nowym 
stypendystom. Pan Przewodniczący odczytał treść pisma: 

,,Składamy serdeczne podziękowania Radnym Powiatu zaangażowanym we 
wspieranie naszej Fundacji. Dzięki Państwa hojności możemy realizować nasze plany 
i marzenia. Możemy się uczyć i rozwijać. Przykład, który nam dajecie utwierdza nas 
w przekonaniu, że pomaganie drugiemu człowiekowi jest w życiu jedną z nadrzędnych 
wartości. Dziękujemy. Stypendyści Funduszu Ziemi Olsztyńskiej i Prezes Zarządu Paweł 
Jarząbek”. 

Pan Jerzy Laskowski podziękował radnym za to, że wpłacają pieniądze i przy okazji 
przypomniał, że Pan Zbigniew Szczypiński był jednym z tych, którzy uczestniczyli 
w powołaniu tej Fundacji, gdyż jednym z podmiotów, który wpłacił tzw. kapitał żelazny był 
klub radnych SLD. Pan Przewodniczący wspomniał również, iż to klub radnych SLD 
delegował go do Rady Fundacji i do dziś jest jej członkiem i do tej pory nikt nie wycofał tej 
rekomendacji. Należy przypomnieć, że klub radnych SLD złożył tą pierwszą donację, jednak 
jako że nie miał osobowości prawnej, nie mógł być wpisany do rejestru wśród innych 
założycieli Fundacji. Dlatego jeśli Pan radny Szczypiński też zechce wspierać Fundację, to 
jest taka możliwość. Już na początku wszyscy radni ustalili, że każdy przekaże kwotę 50 zł na 
ten cel, poprzez przekazanie odpowiednich dyspozycji w księgowości.  

Wpłynęło również pismo skierowane do wiadomości Rady Powiatu a adresowane do 
Starostwa Powiatowego w Olsztynie a mianowicie Dyrektora Wydziału Budownictwa 
i Inwestycji, Pana Grzegorza Wieczorek. Pan Przewodniczący odczytał treść pisma: 

,,Dziękuję za informację dotyczącą mojego wniosku. Chcę poinformować, że jako 
inwestor dokonałem wszystkich formalności związanych z projektem. Numeracja będzie 
dokonana. Projektant wykonał projekt zgodnie z najlepszymi standardami przyjętymi 
w budownictwie. W punkcie 2 mapka geodezyjna została wydana przez Urząd Starostwa 
Olsztyńskiego i aktualnie jest legalnym dokumentem jakim mogę się posługiwać. Jeśli ten 
dokument według Pana Grzegorza Wieczorka jest nielegalny to proszę się odnieść w piśmie 
skierowanym do mnie, że tak jest. W punkcie 3 proszę się odnieść do przepisów i interpretacji 
jaki jest stosowany do domów jednorodzinnych”. 
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Pan Przewodniczący przyznał, że na podstawie tego pisma nic nie wie i zapewne 
Państwo radni również, ale wszyscy musieli wiedzieć, że takie pismo wpłynęło. Pan Jerzy 
Laskowski zapytał, czy Pan Dyrektor Wieczorek chciałby coś uzupełnić. 

Pan Grzegorz Wieczorek powiedział, że sprawa dotyczy postępowania o wydanie 
pozwolenia na budowę instalacji gazowej. Inwestor przedstawiając dokumenty posiada braki 
formalne jeśli chodzi o mapę do celów projektowych, brak uzgodnienia z rzeczoznawcą do 
przeciwpożarowego zabezpieczenia. Na tą chwilę termin na uzupełnienie mija. Sprawa 
skończy się decyzją odmowną udzielenia takiego zezwolenia.  
 Pan Marcin Frączek powiedział, że na ostatniej sesji przy wniosku o wystąpienie 
z Komisji Gospodarki postawił wniosek, aby Rada zajęła się statutem a dokładnie Komisją 
Statutową, która powinna mieć charakter stały oraz zapisami zawartymi w tym statucie. 
Chodzi głównie o ograniczenie ilości osób w Komisji Gospodarki. Pan radny zaznaczył, że 
nie chodzi mu o wprowadzenie zmian w tym momencie, ale na przyszłość. Wniosek nie był 
głosowany i skoro nic w tej sprawie nie zadziało się między sesjami, ponowił swój wniosek. 
Pan radny powiedział, że po dzisiejszym głosowaniu nad budżetem i WPF stawia wniosek, 
aby komisja Gospodarki zajęła się 16 ha w Jezioranach, na który jest uchwalony miejscowy 
plan. Należałoby zabezpieczyć środki na podział pod zabudowę jednorodzinną a dzięki 
sprzedaży tego majątku byłyby pieniądze, które pozwoliłyby choć w części uniknąć 
zaciągania dalszych zobowiązań kredytowych. Pan radny przypomniał, że miejscowy plan był 
uchwalony już w zeszłym roku, dlatego należałoby się tym zająć a Komisja Gospodarki 
i Finansów zabezpieczyć środki na podział tych działek i przeznaczyć je do sprzedaży. Pan 
Frączek powiedział, że w dniu dzisiejszym nie może uczestniczyć w imprezie o godzinie 
16:00, ale liczy na dobre oko Przewodniczącego Komisji Gospodarki szczerą odpowiedź, czy 
ten budynek nadaje się (Łęgucki Młyn) do remontu czy nie. Nie należałoby dopasowywać 
budynku do pieniędzy, które możemy wziąć. Pan Frączek stwierdził, że chciałby, aby było to 
realnie ocenione. Jeśli budynek wymaga remontu w wysokości 10.000.000 zł, to nie należy 
łapać 2.500.000 zł, bo to się skończy tylko utratą pieniędzy. 
 Pani Ewa Dutka podziękowała, że Powiatowa Służba Drogowa dotarła do Gminy 
Kolno. W imieniu mieszkańców Gminy Kolno zwróciła się z prośbą o zajęcie się poboczem 
przy drodze powiatowej od Bęsi przez Kolno do Rynu Reszelskiego, które porośnięte jest 
krzewami typu głóg, róża. Jest bardzo wiele skarg od mieszkańców, że droga ta jest bardzo 
wąska a podczas wymijanie trzeba zjeżdżać na pobocze, co powoduje zarysowania 
samochodów tymi krzewami. Strażacy również prosili o interwencję tej sprawie, 
a mianowicie podczas gdy muszą szybko gdzieś dojechać i istnieje potrzeba wyminięcia się, 
wtedy krzewy utrudniają przejazd. Co prawda pobocza zostały wykoszone, ale nie wiadomo 
czy prace będą dalej prowadzone na tych drogach, czy jednak tak zostanie. W związku 
z powyższym pani Dutka poprosiła o interwencje w tej sprawie. 
 Pani Anna Klewiado powiedziała, że chciałaby nawiązać do tematu uzgodnień jakie 
prowadzone są z przewoźnikiem na trasie Świątki - Dobre Miasto a dokładnie o uczniów 
dojeżdżających do Zespołu Szkół Zawodowych w Dobrym Mieście i do Smolajn. 
Z informacji od Pani Dyrektor, wynika, że jest łącznie 27 uczniów z Gminy Świątki. Być 
może są jeszcze uczniowie z Glotowa, ze Smolajn jest 9 i 18 jest w Zespole. Pani Klewiado 
zapytała Pana Starostę, czy mógłby podjąć rozmowy z przewoźnikiem o dostosowanie 
transportu do rozpoczynanych zajęć w szkole i ich zakończenia tak, aby uczniowie mogli być 
dowożeni do szkoły, co ułatwiłoby im organizacje nauki. 
 Pan Grzegorz Drozdowski powiedział, że chciałby odnieść się do tego co 
powiedziała Pani Dutka. Wiele się mówi o niszczeniu przyrody i nawet dziś rozmawialiśmy 
o programie ochrony środowiska w Powiecie Olsztyńskim. Pan Drozdowski powiedział, że 
od wielu lat związany jest z ochroną przyrody, stwierdził, że bardzo wiele szkody robimy 
wycinając wszystko co się da. Nasi mieszkańcy, rolnicy i nie tylko, niszczą śródpolne małe 
oczka wodne, wycinamy krzewy i wszystko co się da, bo jest gałąź , która może upaść, bo są 
liście, które trzeba zgrabić. Wszystkie te głogi i róże były sadzone przez naszych 
poprzedników po to, aby chroniły przed zaspami i były pożywieniem dla braci mniejszych. 
Z tego wszystkiego korzystają ptaki, zwierzęta. Każdy z nas na pewno był kiedyś w obcych 
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landach, krajach, gdzie się tego nie robi. Kiedy przejeżdża się przez Wielką Brytanię czy 
Irlandię to drogi są tam wąskie, co prawda nie ma tam gruszy i innych drzew owocowych, ale 
są żywopłoty oraz kamienie, które wyznaczają drogę i nikomu to nie przeszkadza. U nas jest 
szaleństwo z wycinaniem. Pan Drozdowski powiedział, że wczoraj był na trasie między 
Prejłowem a Barczewem, gdzie wystarczyłoby prześwietlić drogę, aby była większa 
widoczność przy wjazdach i wyjazdach. Pan radny zaznaczył jednocześnie, że będzie w tej 
kwestii rozmawiał z Panem Starostą. Niestety znów jest polityka, która była za poprzedniej 
Pani Dyrektor, że firma, która podejmuje się wycinki, wycina wszystko, grusze i to co 
wejdzie im pod rękę, gdyż takie dostali zlecenie. Należy skończyć z tym szaleństwem. Trzeba 
wycinać, prześwietlać tam, gdzie trzeba i istnieje zagrożenie jeśli chodzi o widoczność i 
wyjazdy natomiast nie wycinajmy wszystkiego w pień, bo zostawimy koleją pustynię.  
 Pan Lech Nitkowski powiedział, że w związku z tym, że kolega Marcin Frączek na 
taką drobniutką minę go wprowadził, poprosił o przeprowadzenie sondażu, ilu radnych 
pojedzie oglądać Łęgucki Młyn. 
 Pan Jerzy Laskowski zapytał, kto pojedzie do Łęguckiego Młyna? Po zakończonym 
głosowaniu Pan Przewodniczący poinformował, że 13 radnych zgłosiło chęć wyjazdu, co 
oznacza, że pojedzie większość i będzie można wszystko przegłosować. 
 Pan Andrzej Moszczyński poinformował, że Komisja Rewizyjna przeprowadziła 
kontrolę pn. Kontrola wykonanych projektów i realizacja budowy dróg powiatowych w latach 
2014-2018 oraz wydanie na ten cel środki finansowe. Odbyły się 3 spotkania w wyniku, 
których na podstawie danych z PSD i wyjaśnień Pana Dyrektora przygotowaliśmy tabelki. 
Tabelki, które państwo dostali przedstawiają kwoty pieniężne wydane na inwestycje drogowe 
przez Powiat Olsztyński, gminy oraz środki zewnętrzne, które są tu ujęte. Tabele są 
przedłożone do zapoznania, natomiast protokół będzie gotowy w późniejszym terminie a na 
dzień dzisiejszy jest przygotowany w wersji roboczej oraz są nanoszone poprawki. 

 Pan Jerzy Laskowski odnosząc się do wypowiedzi Pana Frączka dotyczącej Komisji 
Statutowej powiedział, że aby powołać taką komisje potrzebna jest uchwała Rady Powiatu 
i należy to zrobić uchwałą. Zgodnie z §17 pkt 1 z inicjatywą podjęcia określonej uchwały 
Rady Powiatu mogą wystąpić: 
 1) co najmniej 1/4 radnych ustawowego składu Rady Powiatu, tj. 7 radnych,  
 2) Przewodniczący Rady Powiatu, 
 3) klub radnych, 
4) komisja Rady Powiatu, 
5) Zarząd Powiatu, 
6) grupa mieszkańców w ramach obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

  W związku z tym nie można głosować wniosku, który nie spełnia formalnych wymogów. 
Odnośnie drugiego wniosku zgłoszonego przez radnego Frączek, Pan Przewodniczący 
zapytał, czy dobrze zrozumiał, że Komisja Gospodarki ma zająć się zabezpieczeniem 
środków? 

Pan Marcin Frączek odnosząc się do pierwszej wypowiedzi pana Przewodniczącego 
powiedział, że w ciągu tego roku Rada Powiatu już raz powoływała Komisję Statutową. Pan 
radny zapytał, czy należy odwołać tą komisję, czy funkcjonuje ona cały czas i czy 
powoływana jest tylko do jednej czynności. Jeśli chodzi o druga sprawę Pan Frączek 
powiedział, że prosił, aby Komisja Gospodarki zajęła się możliwością podziału 16 ha działek 
w Jezioranach, które mają miejscowy plan uchwalony pod budownictwo jednorodzinne, 
przygotowanie ich do sprzedaży, z której środki podratują budżet. Natomiast Komisja 
Finansów powinna zająć się zabezpieczeniem środków na ten cel.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że od tego jest Zarząd a nie Komisje. To Zarząd 
ma przygotować tego typu propozycje lub rozwiązania a my będziemy je dopiero opiniować 
pozytywnie lub nie. Jeśli chodzi o Komisję Statutową, to uchwała w sprawie powołania 
Komisji Statutowej w jednym z paragrafów mówiła do kiedy ta komisja ma zakończyć swoją 
pracę i ona zakończyła swoją pracę. Jeśli mamy powołać nową Komisję to musimy to zrobić 
w trybie przewidywanym w statucie Powiatu. 

Pan Andrzej Abako powiedział, że odnosząc się do wypowiedzi Pani Ewy Dutka i 
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Pana Wiceprzewodniczącego musi pogodzić dwa skrajne stanowiska dotyczące wycinania. W 
tej chwili kończymy przetarg na dodatkową wycinkę i taka wycinka będzie zrobiona i wtedy 
zastanowimy się jak to zrobić, żeby móc zachować przyrodę przy jednoczesnym 
prześwietleniu drogi. Będziemy próbowali to rozstrzygnąć, pogodzić, żeby wycinać 
i jednocześnie nie wycinać. Odnośnie Świątek i przewozu dzieci, to już z Panią Dyrektor 
Barbarą Guga i na Zarządzie omawialiśmy tą sprawę i w przyszłym tygodniu odbędzie się 
spotkanie z przewoźnikiem, podczas którego będą namawiać przewoźnika, aby kurs, 
przyspieszył o godzinę. Jeśli ma 27 klientów, to jest to praktycznie cały bus do przewozu 
i mógłby to wykorzystać, albo ewentualnie wystąpić o drugą trasę ale poranną, aby kurs do 
Dobrego Miast dla dzieci zrobić. Pan Starosta powiedział, że o rozmowach i decyzji 
powiadomi Panią radną, aby wszyscy wiedzieli czy damy radę zorganizować przewóz dzieci 
ze Świątek i okolicznych miejscowości. Na ta chwilę nie mamy takich możliwości 
sprawczych, ale być może w planie, który opracowujemy będziemy mogli to ująć 
i zobaczymy jak to będzie wyglądało po przyjęciu tego planu i czy będziemy mogli to dalej 
robić. Pan Starosta podziękował, że radni zadeklarowali chęć wyjazdu do Łęguckiego Młyna, 
ażeby zobaczyć mienie jakie posiadamy i do czego chcemy je wykorzystać w tej kadencji. 
W związku z tym transport będzie zapewniony o godz. 15:00 z dziedzińca przy Starostwie 
Powiatowym.  

Pan Jerzy Laskowski powiedział, że pod warunkiem, że zakończy do tej pory sesję.  
Pan Andrzej Abako podziękował Panu Przewodniczącemu za sprawne 

przeprowadzenie sesji. Dzięki temu sesja być może zakończy się nawet 20 minut przed 
planowanym odjazdem. 

Pan Marian Piwcewicz powiedział, że chciałby odnieść się do wypowiedzi Pana 
Wiceprzewodniczącego Rady, a mianowicie, że są pewne przepisy bezpieczeństwa. Od wielu 
lat były zakrzaczenia i jeśli chodzi o zakrzaczenia terenów rolnych to musimy mieć 
świadomość, że z chwilą kiedy są dopłaty bezpośrednie, unijne i jeśli są tam samosiewki czy 
krzaki to dopłaty się nie należą. Niestety taki grunt trzeba utrzymywać w należytej kulturze, 
ponieważ jest to podobno satelitarnie sprawdzane, czy ten teren jest zagospodarowany. Jeśli 
nie będziemy wycinać krzaków to może zrezygnujmy z wykaszania poboczy, bo to jest tez 
natura. Druga kwestia dotyczy uchwały z petycji Pana Ł. Pan Piwcewicz zaapelował, aby ten 
materiał zawiesić na stronie Starostwa, bo podjęto uchwałę a większość radnych nie 
zapoznało się z materiałem.  

Pan Lech Nitkowski zaproponował, aby ten materiał zawiesić na stronie Sejmu i 
Senatu. 

Pan Marian Piwcewicz zaapelował o merytoryczną dyskusję a nie wtrącanie wątków 
politycznych. Pan radny stwierdził, że jest to drugi taki przypadek, pierwszy dotyczył Pana 
Artura, który nie po raz pierwszy tak się zachował. Tak np. odnośnie ilości łóżek, 
pielęgniarek i lekarzy, to jest to prawda, ale obowiązują nas pewne procedury. Dwie sesje 
wcześniej Pan Dyrektor Pietras informował, że Polska jeśli chodzi o ilość lekarzy i ilość 
pielęgniarek w UE jest na ostatnim miejscu. Z kolei jeśli chodzi o ilość łóżek jest na drugim 
miejscu. W związku z tym, przy takich brakach kadry niestety trzeba zmniejszyć ilość łóżek, 
gdyż nie ma możliwości  obsłużenia tylu pacjentów. 
 
Pkt 18. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady VII sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 27 
września 2019 r.  
 
Protokołowali: 
Marta Kuczyńska 
Piotr Ulatowski  
Iwona Zaworska 

 
Załączniki: 
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1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji 
5. Postanowienie nr 325/2019 z dnia 29.08.2019 roku Komisarza Wyborczego w Olsztynie I 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
6. Postanowienie nr 377/2019 z dnia 17.09.2019roku Komisarza Wyborczego w Olsztynie I 

w sprawie obsadzenia mandatu radnego. 
7. Uchwała Nr RIO.VIII-0120-404/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 28 sierpnia 2019 roku w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Olsztynie sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Powiatu Olsztyńskiego za pierwsze półrocze 2019 roku. 

8. Uchwała Nr VII/100/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego na 2019 rok. 

9. Uchwała Nr VII/101/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Olsztyńskiego na lata 2019-2034. 

10. Uchwała Nr VII/102/2019 w sprawie zatwierdzenia aktualizacji Programu Naprawczego 
dla Szpitala Powiatowego im. Jana Mikulicza w Biskupcu. 

11. Uchwała Nr VII/103/2019 w sprawie powołania Komisji konkursowej w celu 
przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szpitala Powiatowego im. Jana 
Mikulicza w Biskupcu. 

12. Uchwała Nr VII/104/2019 w sprawie powierzenia Gminie Jeziorany realizacji zadania pn: 
,,Remont dróg powiatowych Nr 1434N (ul. Sienkiewicza) oraz Nr 1483N (ul. 
Wipsowska) znajdujących się na terenie miasta Jeziorany”. 

13. Uchwała Nr VII/105/2019 w sprawie powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadania pn: 
„Wykonanie utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1203N w miejscowości 
Jonkowo na odcinku ul. Klonowa – cmentarz”. 

14. Uchwała Nr VII/106/2019 w sprawie powierzenia Gminie Jonkowo realizacji zadań pn: 1) 
„Wykonanie utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1419N w miejscowości 
Garzewko”, 2) „Wykonanie utwardzonego pobocza drogi powiatowej Nr 1368N 
w miejscowości Mątki”. 

15. Uchwała Nr VII/107/2019 w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania w latach 2017-2018 
Programu Ochrony Środowiska Powiatu Olsztyńskiego do 2020 roku. 

16. Uchwała Nr VII/108/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie tygodniowego wymiaru zajęć 
niektórych nauczycieli oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć 
w kształceniu zaocznym. 

17. Uchwała Nr VII/109/2019 w sprawie stwierdzenia przekształcenia Ośrodka 
Dokształcania i Doskonalenia Zawodowego wchodzącego w skład Zespołu Szkół im. 
Krzysztofa Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku w Centrum Kształcenia Zawodowego 
wchodzące w skład Zespołu Szkół im. Krzysztofa Celestyna Mrongowiusza w Olsztynku. 

18. Uchwała Nr VII/110/2019 w sprawie ustalenia wysokości opłat na rok 2018 za usunięcie 
pojazdu z drogi na obszarze powiatu olsztyńskiego i jego parkowanie. 

19. Uchwała Nr VII/111/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat 
i kosztów na rok 2019 za usunięcie pojazdu z drogi na obszarze Powiatu Olsztyńskiego 
i jego parkowanie. 

20. Uchwała Nr VII/112/2019 w sprawie ustalenia opłat za usługi przewozowe wykonywane 
powiatowym transportem zbiorowym. 

21. Uchwała Nr VII/113/2019 w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za 
przejazdy wykonywane powiatowym transportem zbiorowym. 

22. Uchwała Nr VII/114/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia rocznego 
programu współpracy Powiatu Olsztyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na rok 2019. 



 41

23. Uchwała Nr VII/115/2019 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia 
Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów w Starostwie Powiatowym w Olsztynie. 

24. Skarga Państwa N. i J. K. na działania Starosty. 
 

 


